

ဒီဃနိကာယ

သီလက္ခန္ဓဝဂ္ဂပါဠိ

နမော တဿ ဘဂဝတော အရဟတော သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓဿ။

၁-မြဟ္မဇာလသုတ္တ

ပရိဗ္ဗာဇကကထာ

၁။ ဧဝံ မေ သုတံ၊ ဧကံ သမယံ ဘဂဝါ အန္တရာ စ ရာဇဂဟံ အန္တရာ စ နာဠန္ဒံ အဒ္ဓါနမဂ္ဂပ္ပဋိပန္နော ဟောတိ မဟတာ ဘိက္ခုသံဃေန သဒ္ဓိံ ပဉ္စမတ္ထေဟိ ဘိက္ခုသတေဟိ၊ သုပ္ပိယောပိ ခေါ ပရိဗ္ဗာဇကော အန္တရာ စ ရာဇဂဟံ အန္တရာ စ နာဠန္ဒံ အဒ္ဓါနမဂ္ဂပ္ပဋိပန္နော ဟောတိ သဒ္ဓိံ အန္တေဝါသိနာ မြဟ္မဒတ္ထေန မာဏဝေန၊ တကြံ သုဒံ သုပ္ပိယော ပရိဗ္ဗာဇကော အနေကပရိယာယေန ဗုဒ္ဓဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဓမ္မဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သံဃဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သုပ္ပိယဿ ပန ပရိဗ္ဗာဇကဿ အန္တေဝါသိ မြဟ္မဒတ္ထော မာဏဝေါ အနေကပရိယာယေန ဗုဒ္ဓဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဓမ္မဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သံဃဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဣတိဟ တေ ဥဘော အာစရိယန္တေဝါသိ အညမညဿ ဥဇဗိပစ္စနိကဝါဒါဘဂဝန္တံ ပိဋိတော ပိဋိတော အနုဗန္ဓာ ဝိဟောန္တိ ဘိက္ခုသံဃဉ္စ။

၂။ အထ ခေါ ဘဂဝါ အမ္မလဋ္ဌိကာယံ ရာဇာဂါရကေ ဧကရတ္တိဝါသံ ဥပဂစ္ဆိံ၊ သဒ္ဓိံ ဘိက္ခုသံဃေန၊ သုပ္ပိယောပိ ခေါ ပရိဗ္ဗာဇကော အမ္မလဋ္ဌိကာယံ ရာဇာဂါရကေ ဧကရတ္တိဝါသံ ဥပဂစ္ဆိံ၊ သဒ္ဓိံ အန္တေဝါသိနာ မြဟ္မဒတ္ထေန မာဏဝေန၊ တကြံ သုဒံ သုပ္ပိယော ပရိဗ္ဗာဇကော အနေကပရိယာယေန

၁-အနုဗန္ဓါ (က-သိ၊ ဣ)
 ၈ ၁-၁

၂-ဥပဂစ္ဆိ (သိ၊ သု၊ ကံ၊ ဣ)

၂ ဗုဒ္ဓဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဓမ္မဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သံဃဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သုပ္ပိယဿ ပန ပရိဗ္ဗာဇကဿ အန္တေဝါသီ ဗြဟ္မဒတ္တော မာဏဝေါ အနေကပရိယာယေန ဗုဒ္ဓဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဓမ္မဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သံဃဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဣတိဟ တေ ဥဘော အာစရိယန္တေဝါသီ အညမညဿ ဥဇုဝိပစ္စနီကဝါဒါ ဝိဟရန္တိ။

၃။ အထ ခေါ သမ္မဟုလာနံ ဘိက္ခုနံ ရတ္တိယာ ပစ္စုသသမယံ ပစ္စုဋ္ဌိတာနံ မဏ္ဍလမာဠော သန္ဓိသိန္ဓာနံ သန္ဓိပတိတာနံ အယံ သံခိယဓမ္မော ဥဒပါဒိ “အစ္ဆရိယံ အာဝုသော၊ အဗ္ဘုတံ အာဝုသော၊ ယာဝဠိဒံ တေန ဘဂဝတာ ဇာနတာ ပဿတာ အရဟတာ သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓေန သတ္တာနံ နာနာဓိမုတ္တိကတာ သုပ္ပုဋ္ဌိဝိဒိတာ၊ အယံ ဟိ သုပ္ပိယော ပရိဗ္ဗာဇကော အနေကပရိယာယေန ဗုဒ္ဓဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဓမ္မဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သံဃဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သုပ္ပိယဿ ပန ပရိဗ္ဗာဇကဿ အန္တေဝါသီ ဗြဟ္မဒတ္တော မာဏဝေါ အနေကပရိယာယေန ဗုဒ္ဓဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဓမ္မဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သံဃဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဣတိဟမေ ဥဘော အာစရိယန္တေဝါသီ အညမညဿ ဥဇုဝိပစ္စနီကဝါဒါ ဘဂဝန္တံ ပိဋ္ဌိတော ပိဋ္ဌိတော အနုဗန္ဓာ ဟောန္တိ ဘိက္ခု- သံဃဉာ”တိ။

၄။ အထ ခေါ ဘဂဝါ တေသံ ဘိက္ခုနံ ဣမံ သံခိယဓမ္မံ ဝိဒိတွာ ယေန မဏ္ဍလမာဠော တေနပသင်္ကမိ၊ ဥပသင်္ကမိတွာ ပညတ္တေ အာသနေ နိသီဒိ၊ နိသဇ္ဇ ခေါ ဘဂဝါ ဘိက္ခု အာမန္တေသိ “ကာယနုတ္တ ဘိက္ခဝေ တေရဟိ ကထာယ သန္ဓိသိန္ဓာ သန္ဓိပတိတာ၊ ကာ စ ပန ဝေါ အန္တရာကထာ ဝိပုကတာ”တိ။ ဧဝံ ဝုတ္တေ တေ ဘိက္ခု ဘဂဝန္တံ တေဒဝေါစုံ “ဣဓ ဘန္တေ အမှာကံ ရတ္တိယာ ပစ္စုသသမယံ ပစ္စုဋ္ဌိတာနံ မဏ္ဍလမာဠော သန္ဓိသိန္ဓာနံ သန္ဓိပတိတာနံ အယံ သံခိယဓမ္မော ဥဒပါဒိ ‘အစ္ဆရိယံ အာဝုသော၊ အဗ္ဘုတံ အာဝုသော၊ ယာဝဠိဒံ တေန ဘဂဝတာ ဇာနတာ ပဿတာ အရဟတာ သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓေန သတ္တာနံ နာနာဓိမုတ္တိကတာ သုပ္ပုဋ္ဌိဝိဒိတာ၊ အယံ ဟိ သုပ္ပိယော ပရိဗ္ဗာဇကော အနေကပရိယာယေန ဗုဒ္ဓဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဓမ္မဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သံဃဿ အဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သုပ္ပိယဿ ပန ပရိဗ္ဗာဇကဿ အန္တေဝါသီ ဗြဟ္မဒတ္တော မာဏဝေါ အနေကပရိယာယေန ဗုဒ္ဓဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဓမ္မဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ သံဃဿ ဝဏ္ဏံ ဘာသတိ၊ ဣတိဟမေ ဥဘော အာစရိယန္တေဝါသီ အညမညဿ ဥဇုဝိပစ္စနီကဝါဒါ ဘဂဝန္တံ ပိဋ္ဌိတော

ပိဋိတော အနုပန္နာ ဟောန္တိ ဘိက္ခုသံဃဉ္စာ'တိ၊ အယံ ခေါ နော ဘန္တေ အန္တရာကထာ ပိပ္ပကတာ၊ အထ ဘဂဝါ အနုပ္ပတ္တော''တိ။

၅။ မမံ ဝါ ဘိက္ခဝေ ပရေ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ ဓမ္မဿ ဝါ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ သံဃဿ ဝါ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ တတြိ တုမေဟိ န အာဃာတော န အပ္ပဇ္ဇယော န စေတသော အနဘိရုဒ္ဓိ ကရဏီယာ။ မမံ ဝါ ဘိက္ခဝေ ပရေ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ ဓမ္မဿ ဝါ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ သံဃဿ ဝါ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ တတြိ စေ တုမေ အဿထ ကုပိတာ ဝါ အနတ္တမနာ ဝါ၊ တုမ္ပယေဝဿ တေန အန္တရာယော။ မမံ ဝါ ဘိက္ခဝေ ပရေ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ ဓမ္မဿ ဝါ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ သံဃဿ ဝါ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ တတြိ စေ တုမေ အဿထ ကုပိတာ ဝါ အနတ္တမနာ ဝါ၊ အပိ န တုမေ ပရေသံ သုဘာသိတံ ဒုမ္ဘာသိတံ အာဇာနေယျာထာတိ။ နောဟေတံ ဘန္တေ။ မမံ ဝါ ဘိက္ခဝေ ပရေ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ ဓမ္မဿ ဝါ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ သံဃဿ ဝါ အဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ တတြိ တုမေဟိ အဘူတံ အဘူတတော နိဗ္ဗေဋ္ဌေတဗ္ဗံ “ဣတိပေတံ အဘူတံ၊ ဣတိပေတံ အတန္တံ၊ နတ္ထိ စေတံ အမေသု၊ န စ ပနေတံ အမေသု သံပိဇ္ဇတိ''တိ။

၆။ မမံ ဝါ ဘိက္ခဝေ ပရေ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ ဓမ္မဿ ဝါ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ သံဃဿ ဝါ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ တတြိ တုမေဟိ န အာနန္ဒော န သောမနဿံ န စေတသော ဥပ္ပိလာဝိတတ္ထံ ကရဏီယံ။ မမံ ဝါ ဘိက္ခဝေ ပရေ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ ဓမ္မဿ ဝါ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ သံဃဿ ဝါ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ တတြိ စေ တုမေ အဿထ အာနန္ဒိနော သုမနာ ဥပ္ပိလာဝိတာ၊ တုမ္ပယေဝဿ တေန အန္တရာယော။ မမံ ဝါ ဘိက္ခဝေ ပရေ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ ဓမ္မဿ ဝါ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ သံဃဿ ဝါ ဝဏ္ဏံ ဘာသေယျံ၊ တတြိ တုမေဟိ ဘူတံ ဘူတတော ပဋိဇာနိတဗ္ဗံ “ဣတိပေတံ ဘူတံ၊ ဣတိပေတံ တန္တံ၊ အတ္ထိ စေတံ အမေသု၊ သံပိဇ္ဇတိ စ ပနေတံ အမေသု''တိ။

စူဠသီလ

၇။ အပ္ပမတ္တကံ ခေါ ပနေတံ ဘိက္ခဝေ ဩရမတ္တကံ သီလမတ္တကံ၊ ယေန ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ၊ ကတမဇ္ဇ တံ ဘိက္ခဝေ အပ္ပမတ္တကံ ဩရမတ္တကံ သီလမတ္တကံ၊ ယေန ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၈။ “ပုဏ္ဏာတိပိတံ ပဟာယ ပုဏ္ဏာတိပိတာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော နိဟိတဒဏ္ဍော နိဟိတသဏ္ဍော လဇ္ဇိ ဒယာပန္နော သဗ္ဗပါဏ- ဘူတဟိတာနုကန္တိ ဝိဟရတိ”တိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

“အဒိန္နာဒါနံ ပဟာယ အဒိန္နာဒါနာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော ဒိန္နာဒါယိ ဒိန္နပါဠိကန္တိ အထေနေန သုစိဘူတေန အတ္တနာ ဝိဟရတိ”တိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

“အဗြဟ္မစရိယံ ပဟာယ ဗြဟ္မစာရိ သမဏော ဂေါတမော အာရာစာရိ^၁ ဝိရတော^၂ မေထုနာ ဂါမဓမ္မာ”တိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၉။ “မုသာဝါဒံ ပဟာယ မုသာဝါဒါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော သစ္စဝါဒီ သစ္စသန္ဓော ထေတော^၃ ပစ္စယိကော အဝိသံဝါဒကော လောကဿာ”တိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

“ဝိသုဏံ ဝါစံ ပဟာယ ဝိသုဏာယ ဝါစာယ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော၊ ဣတော သုတွာ န အမုတြ အက္ခာတာ ဣမေသံ ဘေဒါယ၊ အမုတြ ဝါ သုတွာ န ဣမေသံ အက္ခာတာ အမူသံ ဘေဒါယ၊ ဣတိ ဘိန္နာနံ ဝါ သန္ဓာတာ၊ သဟိတာနံ ဝါ အနုပ္ပဒါတာ၊ သမဂ္ဂါရာမော သမဂ္ဂရတော သမဂ္ဂနန္တိ သမဂ္ဂကရဏံ^၄ ဝါစံ ဘာသိတာ”တိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

“ဖရူသံ ဝါစံ ပဟာယ ဖရူသာယ ဝါစာယ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော၊ ယာ သာ ဝါစာ နေလာ ကဏ္ဍသုခါ ပေမနိယာ ဟဒယင်္ဂမာ ပေါရိ ဗဟုဇနကန္တာ ဗဟုဇနမနာပါ၊ ကထာရူပိ^၅ ဝါစံ ဘာသိတာ”တိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

“သမ္ဗပ္ပလာပံ ပဟာယ သမ္ဗပ္ပလာပါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော ကာလဝါဒီ ဘူတဝါဒီ အတ္တဝါဒီ ဓမ္မဝါဒီ ဝိနယဝါဒီ၊ နိဓာနဝတိ^၆ ဝါစံ ဘာသိတာ ကာလေန သာပဒေသံ ပရိယန္တဝတိ^၇ အတ္ထသံဟိတ”န္တိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁-အနာစာရိ (က) ၂-ပဋိဝိရတော (ကတ္တမိ) ၃-ဋေတော (သျှာ၊ ကံ)

၁၀။ “ဗီဇဂါမဘူတဂါမသမာရဗ္ဗာ” ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော” တိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ။ပ။

ကောဘတ္တိကော သမဏော ဂေါတမော ရတ္တုပရတော ဝိရတော၊ ဝိကာလဘောဇနာ။

နန္ဒဂီတဝါဒိတဝိသုကဒဿနာ? ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

မာလာဂန္ဓဝိလေပနဓာရဏမဏ္ဍနဝိဘူသနဋ္ဌာနာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ဥစ္စာသယနမဟာသယနာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ဇာတရူပရဇေတပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

အာမကဓညပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

အာမကမံသပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ဣတ္ထိကုမာရိကပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ဒါသိဒါသပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

အဇေဋကပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ကုက္ကုဒ္ဓသုကရပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ဟတ္ထိဂဝဿဝဠပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ခေတ္တဝတ္ထုပဋိဂ္ဂဟဏာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ဒူတေယျပဟိဏဂမနာနုယောဂါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ကယဝိက္ကယာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

တုလာကုဋကံသကုဋမာနကုဋာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ဥက္ကောဋနဝဉ္ဇနနိကတိသာစိယောဂါ? ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမော။

ဆေဒနဝဓဗန္ဓနဝိပရာမောသအာလောပသဟသာကာရာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

စူဠသီလံ နိဋ္ဌိတံ။

၁-သမာရဗ္ဗာ (သီ၊ က)

၃-နန္ဒဂီတဝါဒိတဝိသုကဒဿနာ (က)

၂-ပဋိဝိရတော (ကတ္တမိ)

၄-သာစိယောဂါ (သျှာ၊ ကံ၊ က)

မဇ္ဈိမသီလ

၁၁။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဝေရူပံ ဗီဇဂါမဘူတဂါမသမာရန္တံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ မူလဗိဇံ ခန္ဓဗိဇံ ဖဋ္ဌဗိဇံ အဂ္ဂဗိဇံ ဗီဇဗိဇမေဝ ပဉ္စမံ၊ ဣတိ ဝေရူပါ ဗီဇဂါမဘူတဂါမသမာရန္တာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁၂။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဝေရူပံ သန္ဓိမိကာရပရိဘောဂံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ အန္ဓသန္ဓိမိံ ပါနသန္ဓိမိံ ဝတ္ထသန္ဓိမိံ ယာနသန္ဓိမိံ သယနသန္ဓိမိံ ဂန္ဓသန္ဓိမိံ အာမိသသန္ဓိမိံ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဝေရူပါ သန္ဓိမိကာရပရိဘောဂါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁၃။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဝေရူပံ ဝိသုကဒဿနံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ နစ္စံ ဂီတံ ဝါဒိတံ ပေက္ခံ အက္ခာနံ ပါဏိဿရံ ဝေတာဠု ကုမ္ဘထူဏံ၊ သောဘနကံ၊ စဏ္ဍာလံ ဝံသံ ဓောဝနံ ဟတ္ထိယုဒ္ဓံ အဿယုဒ္ဓံ မဟိံသယုဒ္ဓံ၊ ဥသဘယုဒ္ဓံ အဇယုဒ္ဓံ မေဏ္ဍယုဒ္ဓံ ကုက္ကုဋယုဒ္ဓံ ဝဇ္ဇကယုဒ္ဓံ ဒဏ္ဍယုဒ္ဓံ မုဋ္ဌိယုဒ္ဓံ နိဗ္ဗုဒ္ဓံ ဥပျောဓိကံ ဗလဂ္ဂံ သေနာဗျူဟံ အနိကဒဿနံ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဝေရူပါ ဝိသုကဒဿနာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁၄။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဝေရူပံ ဣတပ္ပမာဒဋ္ဌာနာနယောဂံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ အဋ္ဌပဒံ ဒဿပဒံ အာကာသံ ပရိဟာရပထံ သန္တိကံ ခလိကံ ဃဋ္ဌိကံ သလာကဟတ္ထံ အက္ခံ ပင်္ဂစီရံ ဝက်ကံ မောက္ခစိကံ စိဂ်လိကံ ၆ ပတ္တာဠုကံ ရထကံ ခေနကံ အက္ခရိကံ မနေသိကံ ယထာဝဇ္ဇံ

၁-သေယျထိဒံ (သီးသျှာ) ၂-ပဉ္စမံ ဣတိ ဝါ (သီးသျှာ၊ က)
၃-ကုမ္ဘထူဏံ (သျှာ၊ က)၊ ကုမ္ဘထူဏံ (သီ) ၄-သောဘနနရကံ (သီ)၊ သောဘနရကံ (သျှာ၊ ကံ၊ ဣ)
၅-မဟိံသယုဒ္ဓံ (သီးသျှာ၊ ကံ၊ ဣ) ၆-စိဂ်လိကံ (က-သီ)

ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဝေရူပါ ဣတပ္ပမာဒဋ္ဌာနာနုယောဂါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁၅။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဝေရူပံ ဥစ္စာသယနမဟာသယနံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ အာသန္တိ ပလ္လင်္ဂံ ဂေါနကံ စိတ္တကံ ပဋိကံ ပဋုလိကံ တူလိကံ ဝိကတိကံ ဥဒ္ဓလောမိံ ကေန္တလောမိံ ကန္ဓိဿံ ကောသေယျံ ကုတ္တကံ ဟတ္ထတ္တရံ အဿတ္တရံ ရထတ္တရံ အဇိနပ္ပဝေဏိံ ကဒလိမိဂပဝရ- ပစ္စတ္တရဏံ သဥတ္တရစ္ဆဒံ ဥဘတောလောဟိတကူပဓာနံ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဝေရူပါ ဥစ္စာသယနမဟာသယနာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁၆။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဝေရူပံ မဏ္ဍနဝိဘူသနဋ္ဌာနာနုယောဂံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ ဥစ္ဆာဒနံ ပရိမဒ္ဓနံ နှာပနံ သမ္မာဟနံ အာဒါသံ အဗ္ဗနံ မာလာဂန္ဓဝိလေပနံ၊ မုခစုဏ္ဏံ မုခလေပနံ ဟတ္ထဗန္ဓံ သိခါဗန္ဓံ ဒဏ္ဍိ နာဋိကံ အသိံ၊ ဆတ္တံ စိတြုပါဟနံ ဥဏ္ဍိသံ မဏိံ ဝါလဗိဇေနိံ ဩဒါတာနိ ဝတ္ထာနိ ဒီဃဒသာနိ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဝေရူပါ မဏ္ဍနဝိဘူသနဋ္ဌာနာနုယောဂါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁၇။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဝေရူပံ တိရစ္ဆာနကထံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ ရာဇကထံ စောရကထံ မဟာမတ္တကထံ သေနာကထံ ဘယကထံ ယုဒ္ဓကထံ အန္တကထံ ပါနကထံ ဝတ္တကထံ သယနကထံ မာလာကထံ ဂန္ဓကထံ ဉ္ဇဟိကထံ ဗာနကထံ ဂါမကထံ နိဂမကထံ နဂရကထံ ဇနပဒကထံ ဣတ္ထိကထံ၊ သူရကထံ ဝိသိခါကထံ ကုမ္ဘဋ္ဌာနကထံ ပုဗ္ဗပေတကထံ နာနတ္တကထံ လောကက္ခာယိကံ သမုဒ္ဓက္ခာယိကံ ဣတိဘဝါဘဝကထံ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဝေရူပါယ တိရစ္ဆာနကထာယ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁-ဟတ္ထတ္တရဏံ အဿတ္တရဏံ ရထတ္တရဏံ (သီ၊ က၊ ဣ) ၂-မာလာဂန္ဓပနံ (သီ၊ သျှ၊ ကံ၊ ဣ)
၃-ခရံ (သီ၊ ဣ)၊ အသိံ ခရံ (သျှ၊ ကံ) ၄-ဣတ္ထိကထံ ပုရိသကထံ (သျှ၊ ကံ၊ က)

၁၈။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဧဝရူပံ ဝိဂ္ဂါဟိကကထံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ န တံ ဣမံ ဓမ္မဝိနယံ အာဇာနာသိ၊ အဟံ ဣမံ ဓမ္မဝိနယံ အာဇာနာမိ၊ ကိံ တံ ဣမံ ဓမ္မဝိနယံ အာဇာနိဿသိ၊ မိစ္ဆာ ပဋိပန္နော တုမသိ၊ အဟမသ္မိ သမ္မာ ပဋိပန္နော၊ သဟိတံ မေ၊ အသဟိတံ တေ၊ ပုရေဝစနိယံ ပစ္စာ အဝစ၊ ပစ္စာဝစနိယံ ပုရေ အဝစ၊ အဓိစိဏ္ဍံ တေ ဝိပရာဝတ္တံ၊ အာရောပိတော တေ ဝါဒေါ၊ နိဂ္ဂဟိတော တုမသိ၊ စရ ဝါဒပ္ပမောက္ခာယ၊ နိဗ္ဗေဋ္ဌေဟိ ဝါ သစေ ပဟောသိတိ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဧဝရူပါယ ဝိဂ္ဂါဟိကကထာယ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁၉။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဧဝရူပံ ဒူတေယျပဟိဏဂမနာနုယောဂံ အနုယုတ္တာ ဝိဟရန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ ရညံ၊ ရာဇမဟာမတ္တာနံ၊ ခတ္တိယာနံ၊ ဗြာဟ္မဏာနံ၊ ဂဟပတိကာနံ၊ ကုမာရာနံ “ဣဓ ဂစ္ဆ၊ အမုတြာဂစ္ဆ၊ ဣဒံ ဟရ၊ အမုတြ ဣဒံ အာဟရာ”တိ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဧဝရူပါ ဒူတေယျပဟိဏဂမနာနုယောဂါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၂၀။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ကုဟကာ စ ဟောန္တိ၊ လပကာ စ နေမိတ္တိကာ စ နိပ္ပေသိကာ စ၊ လာဘေန လာဘံ နိဇိဂိသိတာရော စ^၁ ဣတိ၊ ဧဝရူပါ ကုဟနလပနာ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

မဇ္ဈိမသီလံ နိဋ္ဌိတံ။

မဟာသီလ

၂၁။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝေန ဇီဝိတံ

၁-လာဘေန လာဘံ နိဇိဂိသိတာရော (သီ၊ သျာ)၊ လာဘေန စ လာဘံ နိဇိဂိသိတာရော (ဣ)
၂-ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ (သျာ၊ ကံ၊ က)

ကပ္ပေန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ အင်္ဂံ နိဗ္ဗိတ္တံ ဥပ္ပါတံ သုဝိနံ လက္ခဏံ မုသိကန္တိန္ဒံ
 အဂ္ဂိဟောမံ ဒဗ္ဗိဟောမံ ထုသဟောမံ ကဏဟောမံ တဏှုလဟောမံ သပ္ပိဟောမံ
 တေလဟောမံ မုခဟောမံ လောဟိတဟောမံ အင်္ဂဝိဇ္ဇာ ဝတ္ထုဝိဇ္ဇာ ဒတ္တဝိဇ္ဇာ
 သိဝိဇ္ဇာ ဘူတဝိဇ္ဇာ ဘူရိဝိဇ္ဇာ အဟိဝိဇ္ဇာ ဝိသဝိဇ္ဇာ ဝိန္တိကဝိဇ္ဇာ မုသိကဝိဇ္ဇာ
 သကုဏဝိဇ္ဇာ ဝါယသဝိဇ္ဇာ ပက္ကဋ္ဌာနံ သရပရိတ္တာဏံ ဖိဂစက္ကံ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ
 ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊
 ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၂၂။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ
 ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝေန ဇီဝိတံ
 ကပ္ပေန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ မဏိလက္ခဏံ ဝတ္ထလက္ခဏံ ဒဏှလက္ခဏံ သတ္တလက္ခဏံ
 အသိလက္ခဏံ ဥသုလက္ခဏံ ဓနုလက္ခဏံ အာဂုဓလက္ခဏံ ဣတ္ထိလက္ခဏံ
 ပုရိသလက္ခဏံ ကုမာရလက္ခဏံ ကုမာရိလက္ခဏံ ဒါသလက္ခဏံ ဒါသိလက္ခဏံ
 ဟတ္ထိလက္ခဏံ အဿလက္ခဏံ မဟိံသလက္ခဏံ၊ ဥသဘလက္ခဏံ ဂေါလက္ခဏံ
 အလက္ခဏံ မေဏှလက္ခဏံ ကုက္ကုဋ္ဌလက္ခဏံ ဝဇ္ဇကလက္ခဏံ ဂေါဓာလက္ခဏံ
 ကဏ္ဍိကာလက္ခဏံ ကစ္ဆပလက္ခဏံ ဖိဂလက္ခဏံ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဧဝရူပါယ
 တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ
 ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၂၃။ ယထာ ဝါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ
 ဘောဇနာနိ ဘုဒ္ဓိတွာ တေ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝေန ဇီဝိတံ
 ကပ္ပေန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ ရညံ နိယျာနံ ဘဝိဿတိ၊ ရညံ အနိယျာနံ ဘဝိဿတိ၊
 အပ္ပန္နရာနံ ရညံ ဥပယာနံ ဘဝိဿတိ၊ ဗာဟိရာနံ ရညံ အပယာနံ ဘဝိဿတိ၊
 ဗာဟိရာနံ ရညံ ဥပယာနံ ဘဝိဿတိ၊ အပ္ပန္နရာနံ ရညံ အပယာနံ ဘဝိဿတိ၊
 အပ္ပန္နရာနံ ရညံ ဇယော ဘဝိဿတိ၊ ဗာဟိရာနံ ရညံ ပရာဇယော ဘဝိဿတိ၊
 ဗာဟိရာနံ ရညံ ဇယော ဘဝိဿတိ၊ အပ္ပန္နရာနံ ရညံ ပရာဇယော ဘဝိဿတိ၊
 ဣတိ ဣမဿ ဇယော ဘဝိဿတိ၊ ဣမဿ ပရာဇယော ဘဝိဿတိ ဣတိ ဝါ၊
 ဣတိ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝါ ပဋိဝိရတော သမဏော
 ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ
 ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၁-အတ္တဝိဇ္ဇာ (ဗဟုသု)

၂-မဟိသလက္ခဏံ (သီ၊ သျာ၊ ကံ၊ ဣ)

၂၄။ ယထာ ဝါ ပနေဂေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ
 ဘောဇနာနိ ဘုဠိတွာ တေ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝေန ဇီဝိတံ
 ကပ္ပေန္တိ။ သေယျထိဒံ၊ စန္ဒဂ္ဂါဟော ဘဝိဿတိ၊ သူရိယဂ္ဂါဟော^၁ ဘဝိဿတိ၊
 နက္ခတ္တဂ္ဂါဟော ဘဝိဿတိ၊ စန္ဒိမသုရိယာနံ ပထဂမနံ ဘဝိဿတိ၊ စန္ဒိမ-
 သုရိယာနံ ဥပ္ပထဂမနံ ဘဝိဿတိ၊ နက္ခတ္တာနံ ပထဂမနံ ဘဝိဿတိ၊
 နက္ခတ္တာနံ ဥပ္ပထဂမနံ ဘဝိဿတိ၊ ဥက္ကာပါတော ဘဝိဿတိ၊ ဒိသာဉာဟော
 ဘဝိဿတိ၊ ဘူမိစာလော ဘဝိဿတိ၊ ဒေဝဒုဒြဘိ^၂ ဘဝိဿတိ၊ စန္ဒိမသုရိယ-
 နက္ခတ္တာနံ ဥဂ္ဂမနံ ဩဂမနံ သံကိလေသံ ဝေါဒါနံ ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံဝိပါကော
 စန္ဒဂ္ဂါဟော ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံဝိပါကော သူရိယဂ္ဂါဟော ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံဝိပါကော
 နက္ခတ္တဂ္ဂါဟော ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံဝိပါကံ စန္ဒိမသုရိယာနံ ပထဂမနံ ဘဝိဿတိ၊
 ဧဝံဝိပါကံ စန္ဒိမသုရိယာနံ ဥပ္ပထဂမနံ ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံဝိပါကံ နက္ခတ္တာနံ
 ပထဂမနံ ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံဝိပါကံ နက္ခတ္တာနံ ဥပ္ပထဂမနံ ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံ-
 ဝိပါကော ဥက္ကာပါတော ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံဝိပါကော ဒိသာဉာဟော ဘဝိဿတိ၊
 ဧဝံဝိပါကော ဘူမိစာလော ဘဝိဿတိ၊ ဧဝံဝိပါကော ဒေဝဒုဒြဘိ ဘဝိဿတိ၊
 ဧဝံဝိပါကံ စန္ဒိမသုရိယနက္ခတ္တာနံ ဥဂ္ဂမနံ ဩဂမနံ သံကိလေသံ ဝေါဒါနံ
 ဘဝိဿတိ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝါ ပဋိဝိရတော
 သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇေနော တထာဂတဿ
 ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၂၅။ ယထာ ဝါ ပနေဂေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ
 ဘောဇနာနိ ဘုဠိတွာ တေ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝေန ဇီဝိတံ
 ကပ္ပေန္တိ။ သေယျထိဒံ၊ သုဝုဠိကာ ဘဝိဿတိ၊ ဒုဗ္ဗုဠိကာ ဘဝိဿတိ၊ သုဘိက္ခံ
 ဘဝိဿတိ၊ ဒုဗ္ဗိက္ခံ ဘဝိဿတိ၊ ခေမံ ဘဝိဿတိ၊ ဘယံ ဘဝိဿတိ၊ ရောဂေါ
 ဘဝိဿတိ၊ အာရောဂုံ ဘဝိဿတိ၊ မုဒ္ဒါ၊ ဂဏနာ၊ သင်္ခါနံ၊ ကာဝေယျံ၊
 လောကာယတံ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝါ
 ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇေနော
 တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၂၆။ ယထာ ဝါ ပနေဂေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ
 ဘောဇနာနိ ဘုဠိတွာ တေ ဧဝရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝေန ဇီဝိတံ

၁-သူရိယဂ္ဂါဟော (သီ၊ သျာ၊ ကံ၊ ဣ) ၂-ဒေဝဒုဒြဘိ (သျာ၊ ကံ၊ ဣ)

ကပ္ပေန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ အာဝါဟနံ ဝိဝါဟနံ သံဇရဏံ ဝိဝရဏံ သံကိရဏံ
 ဝိကိရဏံ သုဘဂကရဏံ ဒုတ္တဂကရဏံ ဝိရုဗ္ဗဂပ္ပကရဏံ ဇိဝါနိဗန္ဓနံ ဟနသံဟနနံ
 ဟတ္တာဘိဇ္ဇေပနံ ဟနုဇ္ဇေပနံ ကဏ္ဍဇ္ဇေပနံ အာဒါသပဉ္စိ ကုမာရိကပဉ္စိ ဒေဝပဉ္စိ
 အာဒိစ္စပဋ္ဌာနံ မဟတုပဋ္ဌာနံ အတ္တုဇ္ဇလနံ သိရိဝါယနံ ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဝေရူပါယ
 တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ
 ဟိ ဘိက္ခဝေ ပုထုဇ္ဇေနော တဏှာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

၂၇။ ယထာ စါ ပနေကေ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ သဒ္ဓါဒေယျာနိ
 ဘောဇနာနိ ဘုဉ္စိတွာ တေ ဧရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ မိစ္ဆာဇီဝေန ဇီဝိတံ
 ကပ္ပေန္တိ၊ သေယျထိဒံ၊ သန္တိကမ္ပံ ပဏိမိကမ္ပံ ဘူတကမ္ပံ ဘူရိကမ္ပံ ဝဿကမ္ပံ
 ဝေါဿကမ္ပံ ဝတ္ထုကမ္ပံ ဝတ္ထုပရိကမ္ပံ အာစမနံ နှာပနံ ဇုဟနံ ဝမနံ ဝိရေစနံ
 ဥဉ္စိဝိရေစနံ အခေဝိရေစနံ သီသဝိရေစနံ ကဏ္ဍတေလံ နေတ္တတပုနံ နတ္ထုကမ္ပံ
 အဉ္စနံ ပစ္စန္ဓနံ သာလာကိယံ သလ္လကတ္တိယံ ဒါရကတိကိစ္ဆာ၊ မူလဘေသဇ္ဇာနံ
 အနုပ္ပဒါနံ၊ ဩသဓိနံ ပဋိမောက္ခော ဣတိ ဝါ၊ ဣတိ ဝေရူပါယ တိရစ္ဆာနဝိဇ္ဇာယ
 မိစ္ဆာဇီဝါ ပဋိဝိရတော သမဏော ဂေါတမောတိ၊ ဣတိ ဝါ ဟိ ဘိက္ခဝေ
 ပုထုဇ္ဇေနော တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဝဒေယျ။

ဣဒံ ခေါ ဘိက္ခဝေ အပ္ပမတ္တကံ ဩရမတ္တကံ သီလမတ္တကံ၊ ယေန ပုထုဇ္ဇေနော
 တထာဂတဿ ဝဏ္ဏံ ဝဒမာနော ဧဒေယျ။

မဟာသီလံ နိဋ္ဌိတံ။

ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိက

၂၈။ အတ္ထိ ဘိက္ခဝေ အညေဝ ဓမ္မာ ဂန္တိရာ ဒုဒ္ဓသာ ဒုရနုဗောဓာ သန္တာ
 ပဏိတာ အတက္ကာဝစရာ နိပုဏာ ပဏ္ဍိတဝေဒနိယာ၊ ယေ တထာဂတော
 သယံ အဘိညာ သန္တိကတွာ ပဝေဒေတိ၊ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘုဉ္စံ
 ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျ။ ကတမေ စ တေ ဘိက္ခဝေ ဓမ္မာ ဂန္တိရာ
 ဒုဒ္ဓသာ ဒုရနုဗောဓာ သန္တာ ပဏိတာ အတက္ကာဝစရာ နိပုဏာ ပဏ္ဍိတ-
 ဝေဒနိယာ၊ ယေ တထာဂတော သယံ အဘိညာ သန္တိကတွာ ပဝေဒေတိ၊
 ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘုဉ္စံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျ။

၂၉။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ပုဗ္ဗန္တာနု-
ဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ
အဋ္ဌာရသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ စ ဘောဇန္တာ သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ
ကိမာရဗ္ဗ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ပုဗ္ဗန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ
အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ အဋ္ဌာရသဟိ ဝတ္ထုဟိ။

သဿတဝါဒ

၃၀။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ သဿတံ
အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ စ ဘောဇန္တာ
သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ
လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၃၁။ ဣမ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ပါ
အာတပ္ပမန္ဓာယ ပစာနမန္ဓာယ အနုယောဂမန္ဓာယ အပ္ပမာဒမန္ဓာယ သမ္မာ-
မနသိကာရမန္ဓာယ တဏှာဗျပ် စေတောသမာဓိ ဖုသတိ၊ ယဏာသမာဟိတေ
စိတ္တေ () အနေကဝိဟိတံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရတိ။ သေယျထိဒံ၊
ဧကံပိ ဇာတိံ ဒွေပိ ဇာတိယော တိသေသပိ ဇာတိယော စတသေသပိ
ဇာတိယော ပဉ္စပိ ဇာတိယော ဒသပိ ဇာတိယော ပီသံပိ ဇာတိယော
တိသံပိ ဇာတိယော စက္ကာလိသံပိ ဇာတိယော ပညာသံပိ ဇာတိယော
ဇာတိသတံပိ ဇာတိသဟသံပိ ဇာတိသတသဟသံပိ အနေကဝိဟိ ဇာတိ-
သတာနိ အနေကဝိဟိ ဇာတိသဟသာနိ အနေကဝိဟိ ဇာတိသက-
သဟသာနိ၊ “အမုတြာသိ” ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္တော ဧဝံဂဏ္ဍော ဧဝ-
မာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဂ္ဂိသံဝေဒီ ဧဝမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော
စုတော အမုတြ ဥဒပါဒိ၊ တတြာပါသိ ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္တော ဧဝံဂဏ္ဍော
ဧဝမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဂ္ဂိသံဝေဒီ ဧဝမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော
စုတော ဣရူပပန္နော”တိ၊ ဣတိ သာကာရံ ဥဒုဒ္ဓေသံ အနေကဝိဟိတံ ပုဗ္ဗေ-
နိဝါသံ အနုဿရတိ။

သော ဧဝမာဟ “သဿတော အတ္တာနိ လောကော စ ဝဇ္ဇော ကုဋ္ဌဋ္ဌော
သေကဋ္ဌာယိဋ္ဌိတော၊ တေ စ သတ္တာ သိန္ဓာဝန္တိ သံသရန္တိ စဝန္တိ ဥပပဇ္ဇန္တိ၊
အတ္ထိတွေ သဿတိသမံ။ တံ ကိဿ မဟတု၊ အဟံ ဟိ အာတပ္ပမန္ဓာယ

၁-အဓိမုတ္တိပဒါနိ (သီ၊ ဣ) ၂-(ပရိသုဒ္ဓေ ပရိယောဒါဇေ အနင်္ဂဏေ ဝိဂတုပတ္တိလေသေ) (သျှ၊ က)

ပဓာနမန္တာယ အနုယောဂမန္တာယ အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရမန္တာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုဿမိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ အနေကဝိဟိတံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရာမိ။ သေယျထိဒံ၊ ဧကံပိ ဇာတိံ ဒွေပိ ဇာတိယောတိဿေပိ ဇာတိယော စတဿေပိ ဇာတိယော ပဉ္စပိ ဇာတိယော ဒသပိ ဇာတိယော ဝိသံပိ ဇာတိယော တိံသံပိ ဇာတိယော စတ္တာလီသံပိ ဇာတိယော ပညာသံပိ ဇာတိယော ဇာဘိသတံပိ ဇာတိသဟသံပိ ဇာတိသတသဟသံပိ အနေကာနိပိ ဇာတိသတာနိ အနေကာနိပိ ဇာတိသဟဿာနိ အနေကာနိပိ ဇာတိသတသဟဿာနိ၊ “အမုတြာသိ” ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဂ္ဂေဏှာ ဧဝမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋ္ဌိသံဝေဒီ ဧဝမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော စုတော အမုတြ ဥဒပါဒိံ၊ တတြာပါသိ” ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဂ္ဂေဏှာ ဧဝမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋ္ဌိသံဝေဒီ ဧဝမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော စုတော ဣရူပပန္နော”တိ၊ ဣတိ သာကာရံ သဉ္စဒ္ဓေသံ အနေကဝိဟိတံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရာမိ။

ဣဓိနာမဟံ ဧတံ ဇာနာမိ “ယထာ သဿတော အတ္တာ စ လောကော စ ဝဉ္စော ကုဋ္ဌောဋ္ဌော သေကဋ္ဌာယိဋ္ဌိတော၊ တေ စ သတ္တာ သန္တာဝန္တိ သံသရန္တိ စဝန္တိ ဥပပဇ္ဇန္တိ၊ အတ္ထိတွေဝ သဿတိသမ”န္တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ပဌမံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရပ္ပ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၁)

၃၂။ ဒုတိယေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရပ္ပ သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကေစော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ အာတပ္ပမန္တာယ ပဓာနမန္တာယ အနုယောဂမန္တာယ အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရမန္တာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုဿတိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ အနေကဝိဟိတံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရတိ။ သေယျထိဒံ၊ ဧကံပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ ဒွေပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ တိဏိပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ စတ္တာရိပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ ပဉ္စပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ ဒသပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ၊ “အမုတြာသိ” ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဂ္ဂေဏှာ ဧဝမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋ္ဌိသံဝေဒီ ဧဝမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော စုတော အမုတြ ဥဒပါဒိံ၊ တတြာပါသိ” ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဂ္ဂေဏှာ ဧဝမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋ္ဌိသံဝေဒီ ဧဝမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော စုတော ဣရူပပန္နော”တိ၊ ဣတိ သာကာရံ သဉ္စဒ္ဓေသံ အနေကဝိဟိတံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရတိ။

သော ဇေမာဟ “သဿတော အတ္တာ စ လောကော စ ဝဗ္ဗော ကုဋ္ဌဋ္ဌော
 ဒေသိကဋ္ဌာယိဋ္ဌိတော၊ တေ စ သတ္တာ သန္တာဝန္တိ သံသရန္တိ စဝန္တိ ဥပပဇ္ဇန္တိ၊
 အတ္ထိက္ခေဝ သဿတိသမံ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ အဟံ ဟိ အာတပ္ပမန္တာယ
 ပဓာနမန္တာယ အနုယောဂမန္တာယ အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရမန္တာယ
 တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုဿမိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ အနေကဝိဟိတံ
 ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရာမိ။ သေယျထိဒံ၊ ဧကံပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ ဒွေပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ
 တိဏိပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ စတ္တာရိပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ ပဉ္စပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ ဒသပိ
 သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ၊ “အမုတြာသိ” ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဇ္ဈော
 ဇေမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋိသံဝေဒီ ဇေမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော
 စုတော အမုတြ ဥဒပါဒိံ၊ တတြာပါသိံ ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဇ္ဈော
 ဇေမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋိသံဝေဒီ ဇေမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော
 စုတော ဣရူပပန္နော”တိ၊ ဣတိ သာကာရံ သဉ္စဒ္ဓေသံ အနေကဝိဟိတံ
 ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရာမိ။

ဣဒိနာမဟံ ဧတံ ဇာနာမိ “ယထာ သဿတော အတ္တာ စ လောကော စ
 ဝဗ္ဗော ကုဋ္ဌဋ္ဌော ဒေသိကဋ္ဌာယိဋ္ဌိတော၊ တေ စ သတ္တာ သန္တာဝန္တိ သံသရန္တိ
 စဝန္တိ ဥပပဇ္ဇန္တိ၊ အတ္ထိက္ခေဝ သဿတိသမံ”န္တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ဒုတိယံ ဌာနံ၊
 ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဘ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ သဿတံ
 အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၂)

၃၃။ တတိယေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဘ
 သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ ဣမ ဘိက္ခဝေ
 ဧကဇ္ဈော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ အာတပ္ပမန္တာယ ပဓာနမန္တာယ
 အနုယောဂမန္တာယ အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရမန္တာယ တထာရူပံ
 စေတောသမာဓိံ ဖုဿတိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ အနေကဝိဟိတံ
 ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရတိ။ သေယျထိဒံ၊ ဒသပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ ဝီသံပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ
 တိသံပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ စတ္တာလိသံပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ၊ “အမုတြာသိ” ဧဝံနာမော
 ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဇ္ဈော ဇေမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋိသံဝေဒီ ဇေမာယု-
 ပရိယန္တော၊ သော တတော စုတော အမုတြ ဥဒပါဒိံ၊ တတြာပါသိံ ဧဝံနာမော
 ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဇ္ဈော ဇေမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋိသံဝေဒီ ဇေမာယု-
 ပရိယန္တော၊ သော တတော စုတော ဣရူပပန္နော”တိ၊ ဣတိ သာကာရံ
 သဉ္စဒ္ဓေသံ အနေကဝိဟိတံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရတိ။

သော ဝေမာဟ “သဿတော အတ္တာ စ လောကော စ ဝဗ္ဗော ကုဋ္ဌဋ္ဌော
 သေကဋ္ဌာယိဋ္ဌိတော၊ တေ စ သတ္တာ သန္တာဝန္တိ သံသရန္တိ စဝန္တိ ဥပပဇ္ဇန္တိ၊
 အတ္ထိတွေဝ သဿတိသမံ။ တံ ကိဿ ဟေတု၊ အဟံ ဟိ အာတပ္ပမန္တာယ
 ပဓာနမန္တာယ အနုယောဂမန္တာယ အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရမန္တာယ
 တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုသာမိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ အနေကဝိဟိတံ
 ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရာမိ။ သေယျထိဒံ၊ ဒသပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ ဝိသံပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ
 တိံသံပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ စတ္တာလီသံပိ သံဝဇ္ဇဝိဝဇ္ဇာနိ၊ “အမုတြာသိ” ဧဝံနာမော
 ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဂ္ဂေယျော ဧဝမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋိသံဝေဒီ ဧဝမာယု-
 ပရိယန္တော၊ သော တတော စုတော အမုတြ ဥဒပါဒိံ၊ တတြာပါသိံ
 ဧဝံနာမော ဧဝံဂေါတ္ထော ဧဝံဂ္ဂေယျော ဧဝမာဟာရော ဧဝံသုခဒုက္ခပ္ပုဋိသံဝေဒီ
 ဧဝမာယုပရိယန္တော၊ သော တတော စုတော ဣရူပပန္နော”တိ၊ ဣတိ သာကာရံ
 သဥဒ္ဓေသံ အနေကဝိဟိတံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရာမိ။

ဣမိနာမဟံ ဧတံ ဇာနာမိ “ယထာ သဿတော အတ္တာ စ လောကော စ
 ဝဗ္ဗော ကုဋ္ဌဋ္ဌော သေကဋ္ဌာယိဋ္ဌိတော၊ တေ စ သတ္တာ သန္တာဝန္တိ သံသရန္တိ
 စဝန္တိ ဥပပဇ္ဇန္တိ၊ အတ္ထိတွေဝ သဿတိသမံ”န္တိ၊ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ တတိယံ ဌာနံ၊
 ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရမ္မ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ သဿတံ
 အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၃)

၃၄။ စတုတ္ထေ စ ဘောဇ္ဇော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရမ္မ
 သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ
 ဧကဇ္ဈော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ တက္ကိ ဟောတိ ဝိမံသီ၊ သော
 တက္ကပရိယာဟတံ ဝိမံသာနုစရိတံ သယံ ပဋိဘာနံ ဝေမာဟ “သဿတော
 အတ္တာ စ လောကော စ ဝဗ္ဗော ကုဋ္ဌဋ္ဌော သေကဋ္ဌာယိဋ္ဌိတော၊ တေ စ သတ္တာ
 သန္တာဝန္တိ သံသရန္တိ စဝန္တိ ဥပပဇ္ဇန္တိ၊ အတ္ထိတွေဝ သဿတိသမံ”န္တိ၊ ဣဒံ
 ဘိက္ခဝေ စတုတ္ထံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရမ္မ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ
 သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၄)

၃၅။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ
 သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ယေ ဟိ ဧကစိ
 ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ
 လောကဉ္စ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ဧတေသံ ဝါ
 အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။

၃၆။ တယံဒိ ဘိက္ခဝေ တထာဂတော ပဇာနာတိ “ဣမေ ဒိဋ္ဌိဋ္ဌာနာ ဧဝံဂဟိတာ ဧဝံပရာမဋ္ဌာ ဧဝံဂတိကာ ဘဝန္တိ ဧဝံအဘိသမ္ပရာယာ”တိ။ တဉ္စ တထာဂတော ပဇာနာတိ။ တတော စ ဥတ္တရိတရံ ပဇာနာတိ။ တဉ္စ ပဇာနနံ န ပရာမသတိ။ အပရာမသတော စဿ ပစ္စတ္တဉ္ဇေဝ နိဗ္ဗုတိ ဝိဒိတာ။ ဝေဒနာနံ သမုဒယဉ္စ အတ္တင်္ဂမဉ္စ အဿာဒဉ္စ အာဒိနဝဉ္စ နိဿရဏဉ္စ ယထာဘူတံ ဝိဒိတွာ အနုပါဒါ ဝိမုတ္တော ဘိက္ခဝေ တထာဂတော။

၃၇။ ဣမေ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ ဓမ္မာ ဂမ္ဘီရာ ဒုဒ္ဒဿ ဒုရနုဗောဓေ သန္တာ ပဏီတာ အတက္ကာဝစရာ နိပုဏာ ပဏ္ဍိတဝေဒနိယာ၊ ယေ တထာဂတော သယံ အဘိညာ သမ္ဘိကတွာ ပဝေဒေတိ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူတံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

ပဌမဘာဏဝါရော။

ကေစ္စသဿတဝါဒ

၃၈။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ကေစ္စသဿတိကာ ကေစ္စ- အသဿတိကာ ကေစ္စံ သဿတံ ကေစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ။ တေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ ကေစ္စသဿတိကာ ကေစ္စအသဿတိကာ ကေစ္စံ သဿတံ ကေစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၃၉။ ဟောတိ ခေါ သော ဘိက္ခဝေ သမယော၊ ယံ ကဒါစိ ကရဟစိ ဒီဃဿ အဗ္ဗုနော အစ္စယေန အယံ လောကော သံဝဇ္ဇတိ၊ သံဝဇ္ဇမာနေ လောကေ ယေဘုယျေန သတ္တာ အာဘဿရသံဝတ္တနိကာ ဟောန္တိ၊ တေ တတ္ထ ဟောန္တိ မနောမယာ ပိတိဘက္ခာ သယံပဘာ အန္တလိက္ခစရာ သုဘဋ္ဌာယိနော၊ စိရံ ဒီဃမဒ္ဓါနံ တိဋ္ဌန္တိ။

၄၀။ ဟောတိ ခေါ သော ဘိက္ခဝေ သမယော၊ ယံ ကဒါစိ ကရဟစိ ဒီဃဿ အဗ္ဗုနော အစ္စယေန အယံ လောကော ဝိဝဇ္ဇတိ၊ ဝိဝဇ္ဇမာနေ လောကေ သုညံ မြဟ္မဝိမာနံ ပါတုဘဝတိ။ အထ ခေါ အညတရော သတ္တော အာယုက္ခယာ ဝါ ပုညက္ခယာ ဝါ အာဘဿရကာယာ စဝိတွာ သုညံ မြဟ္မဝိမာနံ ဥပပဇ္ဇတိ။

၁-ပဇာနံ (?) ဒီ ၃-၂၃-ဝိဋ္ဌေ ပါဠိအဋ္ဌကထာ ပဿိတဗျာ။

သုတ္တံ]

ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိက ကေစ္စ သတဝါဒ

၁၄

သော တတ္ထ ဟောတိ မနောမယော ပီတိဘက္ခော သယံပဘော အန္တလိက္ခ-
စရော သုဘဋ္ဌာယိ၊ စိရံ ဒီဃမဒ္ဒါနံ တိဋ္ဌတိ။

၄၁။ တဿ တတ္ထ ကေကဿ ဒီဃရတ္တံ နိဝုသိတတ္တာ အနဘိရတိ ပရိ-
တဿနာ ဥပ္ပဇ္ဇတိ “အဟော ဝတ အညေပိ သတ္တာ ဣတ္ထတ္တံ အာဂစ္ဆေယျ”န္တိ။
အထ အညေပိ သတ္တာ အာယုက္ခယာ ဝါ ပုညက္ခယာ ဝါ အာဘဿရ-
ကာယာ စဝိတွာ မြဟ္မာဝိမာနံ ဥပပဇ္ဇန္တိ တဿ သတ္တဿ သဟဗျတံ၊ တေပိ တတ္ထ
ဟောန္တိ မနောမယာ ပီတိဘက္ခော သယံပဘော အန္တလိက္ခစရော သုဘဋ္ဌာယိနော၊
စိရံ ဒီဃမဒ္ဒါနံ တိဋ္ဌန္တိ။

၄၂။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယော သော သတ္ထော ပဌမံ ဥပပန္နော၊ တဿ ဧဝံ
ဟောတိ “အဟမသ္မိ မြဟ္မာ မဟာမြဟ္မာ အဘိဘူ အနဘိဘူတော အညဒတ္ထု-
ဒသော ဝသဝတ္တိ ဣဿရော ကတ္တာ နိမ္မာတာ သေဋ္ဌော သဇိတာ ဝသီ ပိတာ
ဘူတဘဗျာနံ၊ မယာ ဣမေ သတ္တာ နိဋ္ဌိတာ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ မမံ ဟိ ပုဗ္ဗေ
တေဒဟောသိ ‘အဟော ဝတ အညေပိ သတ္တာ ဣတ္ထတ္တံ အာဂစ္ဆေယျ’န္တိ၊
ဣတိ မမ စ မနောပဏိမိ၊ ဣမေ စ သတ္တာ ဣတ္ထတ္တံ အာဂတာ”တိ။

ယေပိ တေ သတ္တာ ပစ္စာ ဥပပန္နော၊ တေသဗ္ဗိ ဧဝံ ဟောတိ “အယံ ခေါ ဘဝံ
မြဟ္မာ မဟာမြဟ္မာ အဘိဘူ အနဘိဘူတော အညဒတ္ထုဒသော ဝသဝတ္တိ
ဣဿရော ကတ္တာ နိမ္မာတာ သေဋ္ဌော သဇိတာ ဝသီ ပိတာ ဘူတဘဗျာနံ၊
ဣမိနာ မယံ ဘောတာ မြဟ္မာနာ နိဋ္ဌိတာ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ ဣမံ ဟိ မယံ
အဒ္ဓသာမ ဣမ ပဌမံ ဥပပန္နံ၊ မယံ ပနမှ ပစ္စာ ဥပပန္နော”တိ။

၄၃။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယော သော သတ္ထော ပဌမံ ဥပပန္နော၊ သော
ဒီဃာယုကတရော စ ဟောတိ ဝဏ္ဏဝန္တတရော စ မဟေသက္ခတရော စ။ ယေ
ပန တေ သတ္တာ ပစ္စာ ဥပပန္နော၊ တေ အပ္ပိယုကတရာ စ ဟောန္တိ ဒုဗ္ဗဏ္ဏတရာ
စ အပ္ပေသက္ခတရာ စ။

၄၄။ ဌာနံ ခေါ ပနေတံ ဘိက္ခဝေ ပိဇ္ဇတိ၊ ယံ အညတရော သတ္ထော တမှာ
ကာယာ စဝိတွာ ဣတ္ထတ္တံ အာဂစ္ဆတိ၊ ဣတ္ထတ္တံ အာဂတော သမာနော
အဂါရသ္မာ အနဂါရိယံ ပဗ္ဗဇတိ၊ အဂါရသ္မာ အနဂါရိယံ ပဗ္ဗဇိတော

သမာဓော အာတပ္ပမန္ဓာယ ပဓာနမန္ဓာယ အနုယောဂမန္ဓာယ အပ္ပမာဒ-
မန္ဓာယ သမ္မာမနသိကာရမန္ဓာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုသတိ၊
ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ တံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရတိ၊ တတော ပရံ
နာနုဿရတိ။

သော ဝေမာဟ “ယော ခေါ သော ဘဝံ ဗြဟ္မာ မဟာဗြဟ္မာ အဘိဘူ
အနဘိဘူတော အညဒတ္တုဒသော ဝသဝတ္တိ ဣဿရော ကတ္တာ နိမ္မာတာ
သေဋ္ဌော သဇိတာ ဝသီ ပိတာ ဘူတဘဗျာနံ၊ ယေန မယံ ဘောတာ ဗြဟ္မုနာ
နိဋ္ဌိတာ၊ သော နိစ္စော ဓုဝေါ သဿတော အဝိပရိဏာမဓမ္မော သဿတိသမံ
တထေဝ ဌဿတိ။ ယေ ပန မယံ အဟုမှာ တေန ဘောတာ ဗြဟ္မုနာ
နိဋ္ဌိတာ၊ တေ မယံ အနိစ္စာ အဒ္ဓါဝါ အပ္ပါယုကာ စဝနဓမ္မော ဣတ္ထတ္တံ
အာဂတာ”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ပဌမံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဘ ဧကေ
သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ
ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၁ = ၅)

၄၅။ ဒုတိယေ စ ဘောဇ္ဇော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဘ
ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ
အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဒိဋ္ဌာပဒေါသိကာ နာမ ဒေဝါ၊
တေ အတိဝေလံ ဟဿဒိဋ္ဌာရတိဓမ္မသမာပန္နာ^၁ ဝိဟရန္တိ၊ တေသံ အတိဝေလံ
ဟဿဒိဋ္ဌာရတိဓမ္မသမာပန္နာနံ ဝိဟရတံ သတိ သမ္မုဿတိ၊ သတိယာ
သမ္မောသာ တေ ဒေဝါ တမှာ ကာယာ စဝန္တိ။

၄၆။ ဌာနံ ခေါ ပနေတံ ဘိက္ခဝေ ဝိဇ္ဇတိ၊ ယံ အညတရော သတ္တော တမှာ
ကာယာ စဝိတွာ ဣတ္ထတ္တံ အာဂစ္ဆတိ၊ ဣတ္ထတ္တံ အာဂတော သမာဓော
အဂါရသ္မာ အနဂါရိယံ ပဗ္ဗဇတိ၊ အဂါရသ္မာ အနဂါရိယံ ပဗ္ဗဇိတော သမာဓော
အာတပ္ပမန္ဓာယ ပဓာနမန္ဓာယ အနုယောဂမန္ဓာယ အပ္ပမာဒမန္ဓာယ သမ္မာ-
မနသိကာရမန္ဓာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုသတိ၊ ယထာသမာဟိတေ
စိတ္တေ တံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရတိ၊ တတော ပရံ နာနုဿရတိ။

သော ဝေမာဟ “ယေ ခေါ တေ ဘောဇ္ဇော ဒေဝါ န ဒိဋ္ဌာ-
ပဒေါသိကာ၊ တေ န အတိဝေလံ ဟဿဒိဋ္ဌာရတိဓမ္မသမာပန္နာ ဝိဟရန္တိ၊ တေသံ
န အတိဝေလံ ဟဿဒိဋ္ဌာရတိဓမ္မသမာပန္နာနံ ဝိဟရတံ သတိ န သမ္မုဿတိ။

၁-ဟဿဒိဋ္ဌာရတိဓမ္မသမာပန္နာ (က) ၂-ပမုဿတိ (သီ၊ သျာ)

သတိယာ အသမ္မောသာ တေ ဒေဝါ တမှာ ကာယာ န စဝန္တိ၊ နိစ္စာ ဓုဝါ သဿတာ အဝိပရိဏာမဓမ္မာ သဿတိသမံ တထေဝ ဌဿန္တိ။ ယေ ပန မယံ အဟုမှာ ခိန္နာပဒေါသိကာ၊ တေ မယံ အတိဝေလံ ဟဿခိန္နာရတိဓမ္မသမာပန္နာ ဝိဟရိမှာ၊ တေသံ နော အတိဝေလံ ဟဿခိန္နာရတိဓမ္မသမာပန္နာနံ ဝိဟရတံ သတိ သမ္ပုဿတိ၊ သတိယာ သမ္မောသာ ဧဝံ မယံ တမှာ ကာယာ စုတာ အနိစ္စာ အဒ္ဓါဝါ အပ္ပါယုကာ စဝနဓမ္မာ ဣတ္ထတ္တံ အာဂတာ” တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ဒုတိယံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရပ္ပ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ကေစ္စသဿတိကာ ကေစ္စအသဿတိကာ ကေစ္စံ သဿတံ ကေစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၂ = ၆)

၄၇။ တတိယေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရပ္ပ ကေစ္စသဿတိကာ ကေစ္စအသဿတိကာ ကေစ္စံ သဿတံ ကေစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ မနောပဒေါသိကာ နာမ ဒေဝါ၊ တေ အတိဝေလံ အညမညံ ဥပနိဇ္ဈာယန္တိ၊ တေ အတိဝေလံ အညမညံ ဥပနိဇ္ဈာယန္တော အညမညမ္ပိ စိတ္တာနိ ပဒုဒ္ဓေန္တိ၊ တေ အညမညံ ပဒုဒ္ဓစိတ္တာ ကိလန္တကာယာ ကိလန္တစိတ္တာ တေ ဒေဝါ တမှာ ကာယာ စဝန္တိ။

၄၈။ ဌာနံ ခေါ ပနေတံ ဘိက္ခဝေ ဝိဇ္ဇတိ၊ ယံ အညတရော သတ္တော တမှာ ကာယာ စဝိတ္တာ ဣတ္ထတ္တံ အာဂစ္ဆတိ၊ ဣတ္ထတ္တံ အာဂတော သမာနော အဂါရသ္မာ အနဂါရိယံ ပဗ္ဗဇတိ၊ အဂါရသ္မာ အနဂါရိယံ ပဗ္ဗဇိတော သမာနော အာတပ္ပမန္တယ ပခာနမန္တယ အနုယောဂမန္တယ အပ္ပမာဒမန္တယ သမ္မာမနသိကာရမန္တယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိ” ဖုသတိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ တံ ပုဗ္ဗေနိဝါသံ အနုဿရတိ၊ တတော ပရံ နာနုဿရတိ။

သော ဝေမာဟ “ယေ ခေါ တေ ဘောန္တော ဒေဝါ န မနောပဒေါသိကာ၊ တေ နာတိဝေလံ အညမညံ ဥပနိဇ္ဈာယန္တိ၊ တေ နာတိဝေလံ အညမညံ ဥပနိဇ္ဈာယန္တော အညမညမ္ပိ စိတ္တာနိ နပုဒုဒ္ဓေန္တိ၊ တေ အညမညံ အပ္ပဒုဒ္ဓစိတ္တာ အကိလန္တကာယာ အကိလန္တစိတ္တာ တေ ဒေဝါ တမှာ ကာယာ န စဝန္တိ၊ နိစ္စာ ဓုဝါ သဿတာ အဝိပရိဏာမဓမ္မာ သဿတိသမံ တထေဝ ဌဿန္တိ။ ယေ ပန မယံ အဟုမှာ မနောပဒေါသိကာ၊ တေ မယံ အတိဝေလံ အညမညံ ဥပနိဇ္ဈာယိမှာ၊ တေ မယံ အတိဝေလံ အညမညံ ဥပနိဇ္ဈာယန္တော အညမညမ္ပိ စိတ္တာနိ ပဒုဒ္ဓိမှာ၊ တေ မယံ အညမညံ ပဒုဒ္ဓစိတ္တာ ကိလန္တကာယာ ကိလန္တစိတ္တာ၊ ဧဝံ မယံ တမှာ ကာယာ စုတာ အနိစ္စာ အဒ္ဓါဝါ အပ္ပါယုကာ စဝနဓမ္မာ ဣတ္ထတ္တံ

အာဂတာ”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ တတိယံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၃ = ၇)

၄၉။ စတုတ္ထေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကစ္စော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ တက္ကံ ဟောတိ ဝိမံသီ၊ သော တက္ကပရိယာဟတံ ဝိမံသာနုစရိတံ သယံပဋိဘာနံ ဝေမာဟ “ယံ ခေါ ဣဒံ ဝုစ္စတိ စက္ခု ဣတိပိ သောတံ ဣတိပိ သာနံ ဣတိပိ ဇိဝှါ ဣတိပိ ကာယော ဣတိပိ၊ အယံ အတ္တာ အနိစ္စော အဒ္ဓါဝေါ အသဿတော ဝိပရိဏာမဓမ္မော၊ ယဉ္စ ခေါ ဣဒံ ဝုစ္စတိ စိတ္တန္တိ ဝါ မနောတိ ဝါ ဝိညာဏန္တိ ဝါ၊ အယံ အတ္တာ နိစ္စော ဓုဝေါ သဿတော အဝိပရိဏာမဓမ္မော သဿတိသမံ တထေဝ ဌာသတိ”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ စတုတ္ထံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၄ = ၈)

၅၀။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ဧတေသံ ဝါ အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။

၅၁။ တယိဒံ ဘိက္ခဝေ တထာဂတော ပဇာနာတိ “ဣမေ ဒိဋ္ဌိဌာနာ ဧဝံဂဟိတာ ဧဝံပရာမဋ္ဌာ ဧဝံဂတိကာ ဘဝန္တိ ဧဝံအဘိသမ္ပရာယာ”တိ၊ တဉ္စ တထာဂတော ပဇာနာတိ၊ တတော စ ဥတ္တရိတရံ ပဇာနာတိ၊ တဉ္စ ပဇာနနံ န ပရာမသတိ၊ အပရာမသတော စဿ ပစ္စတ္တညေဝ နိဗ္ဗုတိ ဝိဒိတာ၊ ဝေဒနာနံ သမုဒယဉ္စ အတ္တင်္ဂမဉ္စ အဿာဒဉ္စ အာဒိနဝဉ္စ နိဿရဏဉ္စ ယထာဘူတံ ဝိဒိတွာ အနုပါဒါဝိမုတ္တော ဘိက္ခဝေ တထာဂတော။

၅၂။ ဣမေ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ ဓမ္မာ ဂန္တိရာ ဒုဒ္ဓသာ ဒုရနုဗောဓာ သန္တာ ပဏီတာ အတက္ကာဝစရာ နိပုဏာ ပဏ္ဍိတဝေဒနိယာ၊ ယေ တထာဂတော

သယံ အဘိညာ သတ္တိကတွာ ပဝေဒေတိ၊ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစုံ
ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

အန္တာနန္တဝါဒ

၅၃။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တံ
လောကဿ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ။ တေ စ ဘောဇ္ဇော သမဏဗြာဟ္မဏာ
ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တံ လောကဿ ပညပေန္တိ စတူဟိ
ဝတ္ထုဟိ။

၅၄။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကဏှော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ အာတပ္ပ-
မန္တာယ ပဓာနမန္တာယ အနုယောဂမန္တာယ အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရ-
မန္တာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုသတိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ
အန္တသညိ လောကသ္မိံ ဝိဟရတိ။

သော ဧဝမာဟ “အန္တဝါ အယံ လောကော ပရိဝဋ္ဋုမော၊ တံ ကိဿ
ဟေတု၊ အဟံ ဟိ အာတပ္ပမန္တာယ ပဓာနမန္တာယ အနုယောဂမန္တာယ
အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရမန္တာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ
ဖုသာမိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ အန္တသညိ လောကသ္မိံ ဝိဟရာမိ၊
ဣဓိနာမဟံ ဧတံ ဇာနာမိ ယထာ အန္တဝါ အယံ လောကော ပရိဝဋ္ဋုမော”တိ။
ဣဓိံ ဘိက္ခဝေ ပဌမံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ
အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တံ လောကဿ ပညပေန္တိ။ (၁ = ၉)

၅၅။ ဒုတိယေ စ ဘောဇ္ဇော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ
အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တံ လောကဿ ပညပေန္တိ။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကဏှော
သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ အာတပ္ပမန္တာယ ပဓာနမန္တာယ အနုယောဂ-
မန္တာယ အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရမန္တာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ
ဖုသတိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ အန္တသညိ လောကသ္မိံ ဝိဟရတိ။

သော ဧဝမာဟ “အနန္တော အယံ လောကော အပရိယန္တော။ ယေ တေ
သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧဝမာဟံသု ‘အန္တဝါ အယံ လောကော ပရိဝဋ္ဋုမော’တိ၊
ဧတသံ မုသာ။ အနန္တော အယံ လောကော အပရိယန္တော၊ တံ ကိဿ
ဟေတု၊ အဟံ ဟိ အာတပ္ပမန္တာယ ပဓာနမန္တာယ အနုယောဂမန္တာယ
အပ္ပမာဒမန္တာယ သမ္မာမနသိကာရမန္တာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ

ဖုသာမိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ အနန္တသညိ လောကသ္မိံ ဝိဟရာမိ၊ ဣမိနာမဟံ ဧတံ ဇာနာမိ ယထာ အနန္တော အယံ လောကော အပရိယန္တော”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ဒုတိယံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ။ (၂ = ၁၀)

၅၆။ တတိယေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကစ္စော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ အာတပ္ပမန္ဓာယ ပဓာနမန္ဓာယ အနုယောဂမန္ဓာယ အပ္ပမာဒမန္ဓာယ သမ္မာမနသိကာရမန္ဓာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုသတိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ ဥဒ္ဓမဓော အန္တသညိ လောကသ္မိံ ဝိဟရတိ တိရိယံ အနန္တသညိ။

သော ဝေမာဟ “အန္တဝါ စ အယံ လောကော အနန္တော စ။ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဝေမာဟံသု ‘အန္တဝါ အယံ လောကော ပရိဝုဋ္ဌမော’တိ၊ တေသံ မုသာ။ ယေပိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဝေမာဟံသု ‘အနန္တော အယံ လောကော အပရိယန္တော’တိ၊ တေသမ္ပိ မုသာ။ အန္တဝါ စ အယံ လောကော အနန္တော စ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ အဟံ ဟိ အာတပ္ပမန္ဓာယ ပဓာနမန္ဓာယ အနုယောဂမန္ဓာယ အပ္ပမာဒမန္ဓာယ သမ္မာမနသိကာရမန္ဓာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုသာမိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ ဥဒ္ဓမဓော အန္တသညိ လောကသ္မိံ ဝိဟရာမိ တိရိယံ အနန္တသညိ၊ ဣမိနာမဟံ ဧတံ ဇာနာမိ ယထာ အန္တဝါ စ အယံ လောကော အနန္တော စာ”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ တတိယံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ။ (၃ = ၁၁)

၅၇။ စတုတ္ထေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကစ္စော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ တက္ကိ ဟောတိ ဝိမံသိ၊ သော တက္ကပရိယာဟတံ ဝိမံသာနုစရိတံ သယံပဋိဘာနံ ဝေမာဟ “နေဝါယံ လောကော အန္တဝါ န ပနာနန္တော။ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဝေမာဟံသု ‘အန္တဝါ အယံ လောကော ပရိဝုဋ္ဌမော’တိ၊ တေသံ မုသာ။ ယေပိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဝေမာဟံသု ‘အနန္တော အယံ လောကော အပရိယန္တော’တိ၊ တေသမ္ပိ မုသာ။ ယေပိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဝေမာဟံသု ‘အန္တဝါ စ အယံ လောကော အနန္တော စာ’တိ၊ တေသမ္ပိ မုသာ။ နေဝါယံ လောကော

သုတ္တံ]

ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိက အမရာဝိက္ခေပဝါဒ

အန္တဝါ န ပနာနန္တော”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ စတုတ္ထံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရက္ခ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ။ (၄=၁၂)

၅၀။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ဧကေ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ဧတေသံ ဝါ အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။

၅၉။ တယိဒံ ဘိက္ခဝေ တထာဂတော ပဇာနာတိ “ဣမေ ဒိဋ္ဌိဋ္ဌာနာ ဧဝံဂဟိတာ ဧဝံပရာမဋ္ဌာ ဧဝံဂတိကာ ဘဝန္တိ ဧဝံအဘိသမ္ပရာယာ”တိ၊ တဉ္စ တထာဂတော ပဇာနာတိ၊ တတော စ ဥတ္တရိတရံ ပဇာနာတိ၊ တဉ္စ ပဇာနနံ န ပရာမသတိ၊ အပရာမသတော စဿ ပစ္စုပ္ပညေဝ နိဗ္ဗုတိ ဝိဒိတာ၊ ဝေဒနာနံ သမုဒယဉ္စ အတ္တင်္ဂမဉ္စ အဿာဒဉ္စ အာဒိနဝဉ္စ နိဿရဏဉ္စ ယထာဘူတံ ဝိဒိတုာ အနုပါဒါဝိမုတ္တော ဘိက္ခဝေ တထာဂတော။

၆၀။ ဣမေ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ ဓမ္မာ ဂန္တိရာ ဒုဒ္ဓသာ ဒုရနုဗောဓာ သန္တာ ပဏီတာ အတက္ကာဝစရာ နိပုဏာ ပဏ္ဍိတဝေဒနိယာ၊ ယေ တထာဂတော သယံ အဘိညာ သန္တိကတွာ ပဝေဒေတိ၊ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူတံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ စဒေယျံ။

အမရာဝိက္ခေပဝါဒ

၆၁။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စံ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ။ တေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရက္ခ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စံ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၆၂။ ဣဒ ဘိက္ခဝေ ဧကစ္စော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ “ဣဒံ ကုသလ”န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာတိ၊ “ဣဒံ အကုသလ”န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာတိ၊ တဿ ဧဝံ ဟောတိ “အဟံ ခေါ ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာမိ၊ ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာမိ၊ အဟဉ္စေ ခေါ ပန

‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ အပ္ပဇာနန္တော ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ အပ္ပဇာနန္တော ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ဝါ ဗျာကရေယျံ၊ ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ဝါ ဗျာကရေယျံ၊ တံ မမဿ မုသာ။ ယံ မမဿ မုသာ၊ သော မမဿ ဝိဃာတော။ ယော မမဿ ဝိဃာတော၊ သော မမဿ အန္တရာယော”တိ။ ဣတိ သော မုသာဝါဒဘယာ မုသာဝါဒပရိဇေဂ္ဂန္တော နေဝိဒံ ကုသလန္တိ ဗျာကရေတိ၊ န ပနိဒံ အကုသလန္တိ ဗျာကရေတိ၊ တတ္ထ တတ္ထ ပဋိပုဋ္ဌော သမာနော ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇတိ အမရာဝိက္ခေပံ “ဝေန္တိပိ မေ နော၊ တထာတိပိ မေ နော၊ အညထာတိပိ မေ နော၊ နောတိပိ မေ နော၊ နော နောတိပိ မေ နော”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ပဌမံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရမ္မ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဋိပုဋ္ဌော သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ။ (၁ = ၁၃)

၆၃။ ဒုတိယေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရမ္မ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဋိပုဋ္ဌော သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ဧကေသော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာတိ၊ ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာတိ။ တဿ ဧဝံ ဟောတိ “အဟံ ခေါ ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာမိ၊ ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာမိ၊ အဟဉ္ဇေ ခေါ ပန ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ အပ္ပဇာနန္တော ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ အပ္ပဇာနန္တော ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ဝါ ဗျာကရေယျံ၊ ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ဝါ ဗျာကရေယျံ၊ တတ္ထ မေ အဿ ဆန္တော ဝါ ရာဂေါ ဝါ ဒေါသော ဝါ ပဋိသော ဝါ။ ယတ္ထ မေ အဿ ဆန္တော ဝါ ရာဂေါ ဝါ ဒေါသော ဝါ ပဋိသော ဝါ၊ တံ မမဿ ဥပါဒါနံ။ ယံ မမဿ ဥပါဒါနံ၊ သော မမဿ ဝိဃာတော။ ယော မမဿ ဝိဃာတော၊ သော မမဿ အန္တရာယော”တိ။ ဣတိ သော ဥပါဒါနဘယာ ဥပါဒါနပရိဇေဂ္ဂန္တော နေဝိဒံ ကုသလန္တိ ဗျာကရေတိ၊ န ပနိဒံ အကုသလန္တိ ဗျာကရေတိ၊ တတ္ထ တတ္ထ ပဋိပုဋ္ဌော သမာနော ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇတိ အမရာဝိက္ခေပံ “ဝေန္တိပိ မေ နော၊ တထာတိပိ မေ နော၊ အညထာတိပိ မေ နော၊ နောတိပိ မေ နော၊ နော နောတိပိ မေ နော”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ဒုတိယံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရမ္မ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ

၁-ယော (?)

အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ။ (၂ = ၁၄)

၆၄။ တတိယေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ။ ဣမ ဘိက္ခဝေ ဧကစ္စော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ “ဣဒ ကုသလ”န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာတိ။ “ဣဒံ အကုသလ”န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာတိ။ တဿ ဧဝံ ဟောတိ “အဟံ ခေါ ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာမိ၊ ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ နပ္ပဇာနာမိ၊ အဟဉ္ဇေ ခေါ ပန ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ အပ္ပဇာနန္တော ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ယထာဘူတံ အပ္ပဇာနန္တော ‘ဣဒံ ကုသလ’န္တိ ဝါ ဗျာကရေယျံ၊ ‘ဣဒံ အကုသလ’န္တိ ဝါ ဗျာကရေယျံ။ သန္တိ ဟိ ခေါ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပဏ္ဍိတာ နိပုဏာ ကတပရပ္ပဝါဒါ ဝါလဝေဓိရူပါ၊ တေ ဘိန္ဒန္တာ မညေ စရန္တိ ပညာဂတေန ဒိဋ္ဌိဂတာနိ၊ တေ မံ တတ္ထ သမနုယုဉ္ဇေယျံ သမနုဂါဟေယျံ သမနုဘာသေယျံ။ ယေ မံ တတ္ထ သမနုယုဉ္ဇေယျံ သမနုဂါဟေယျံ သမနုဘာသေယျံ၊ တေသာတံ န သမ္ဗာယေယျံ။ ယေသာဟံ န သမ္ဗာယေယျံ၊ သော မမဿ ဝိဃာတော၊ ယော မမဿ ဝိဃာတော၊ သော မမဿ အန္တရာယော”တိ၊ ဣတိ သော အနုယောဂဘယာ အနုယောဂပရိဇေဂုစ္ဆာ နေဝိဒံ ကုသလန္တိ ဗျာကရေတိ၊ န ပနိဒံ အကုသလန္တိ ဗျာကရေတိ၊ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနော ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇတိ အမရာဝိက္ခေပံ “ဧဝန္တိပိ မေ နော၊ တထာတိပိ မေ နော၊ အညထာတိပိ မေ နော၊ နောတိပိ မေ နော၊ နော နောတိပိ မေ နော”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ တတိယံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ။ (၃ = ၁၅)

၆၅။ စတုတ္ထေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ။ ဣမ ဘိက္ခဝေ ဧကစ္စော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ မန္တော ဟောတိ မောမူဟော၊ သော မန္တတ္တာ မောမူဟတ္တာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနော ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇတိ အမရာဝိက္ခေပံ “အတ္ထိ ပရော လောကော”တိ ဣတိ စေ မံ ပုစ္ဆသိ၊ “အတ္ထိ ပရော လောကော”တိ ဣတိ စေ

မေ အဿ၊ “အတ္ထိ ပရော လောကော”တိ ဣတိ တေ နံ ဗျာကရေယံ၊ ဝေန္တိပိ
 မေ နော၊ တထာတိပိ မေ နော၊ အညထာတိပိ မေ နော၊ နောတိပိ မေ နော၊
 နော နောတိပိ မေ နောတိ။ နတ္ထိ ပရော လောကော။ပ။ အတ္ထိ စ နတ္ထိ စ ပရော
 လောကော။ပ။ နေဝတ္ထိ န နတ္ထိ ပရော လောကော။ပ။ အတ္ထိ သတ္တာ
 ဩပပါတိကာ။ပ။ နတ္ထိ သတ္တာ ဩပပါတိကာ။ပ။ အတ္ထိ စ နတ္ထိ စ သတ္တာ
 ဩပပါတိကာ။ပ။ နေဝတ္ထိ န နတ္ထိ သတ္တာ ဩပပါတိကာ။ပ။ အတ္ထိ သုကတ-
 ဒုက္ကဋ္ဌာနံ ကမ္မာနံ ဖလံ ဝိပင်္ဂါကော။ပ။ နတ္ထိ သုကတဒုက္ကဋ္ဌာနံ ကမ္မာနံ ဖလံ
 ဝိပင်္ဂါကော။ပ။ အတ္ထိ စ နတ္ထိ စ သုကတဒုက္ကဋ္ဌာနံ ကမ္မာနံ ဖလံ ဝိပင်္ဂါကော။ပ။
 နေဝတ္ထိ န နတ္ထိ သုကတဒုက္ကဋ္ဌာနံ ကမ္မာနံ ဖလံ ဝိပင်္ဂါကော။ပ။ ဟောတိ
 တထာဂတော ပရံ မရဏာ။ပ။ န-ဟောတိ တထာဂတော ပရံ မရဏာ။ပ။
 ဟောတိ စ န စ ဟောတိ၊ တထာဂတော ပရံ မရဏာ။ပ။ နေဝ ဟောတိ န
 န ဟောတိ တထာဂတော ပရံ မရဏာတိ ဣတိ စေ မံ ပုစ္ဆသိ၊ “နေဝ
 ဟောတိ န န ဟောတိ တထာဂတော ပရံ မရဏာ”တိ ဣတိ စေ မေ
 အဿ၊ “နေဝ ဟောတိ န န ဟောတိ တထာဂတော ပရံ မရဏာ”တိ ဣတိ
 တေ နံ ဗျာကရေယံ၊ ဝေန္တိပိ မေ နော၊ တထာတိပိ မေ နော၊ အညထာတိပိ
 မေ နော၊ နောတိပိ မေ နော၊ နော နောတိပိ မေ နောတိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ
 စတုတ္ထံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာ-
 ဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ
 အမရာဝိက္ခေပံ။ (၄ = ၁၆)

၆၆။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာဝိက္ခေပိကာ
 တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ
 စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ
 အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စိ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ
 အမရာဝိက္ခေပံ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ ဧတေသံ ဝါ
 အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။ပ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစုံ
 ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

အဓိဇ္ဈသမုပ္ပန္နိဝါစ

၆၇။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အဓိဇ္ဈသမုပ္ပန္နိကာ အဓိဇ္ဈ-
 သမုပ္ပန္နံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ ဒွိဟိ ဝတ္ထုဟိ။ တေ စ ဘောဇ္ဇော

၁-သုကဒုက္ကဋ္ဌာနံ (သီ၊ သျ၊ ကံ) ၂-န ဟောတိ စ (သီ၊ က)

သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ ဒွိဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၆၈။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ အသညသတ္တာ နာမ ဒေဝါ၊ သညုပ္ပါဒါ စ ပန တေ ဒေဝါ တမှာ ကာယာ စဝန္တိ။ ဌာနံ ခေါ ပနေတံ ဘိက္ခဝေ ဝိဇ္ဇတိ၊ ယံ အညတရော သတ္တော တမှာ ကာယာ စဝိတွာ ဣတ္ထတ္ထံ အာဂစ္ဆတိ၊ ဣတ္ထတ္ထံ အာဂတော သမာနော အဂါရသ္မာ အနဂါရိယံ ပဗ္ဗဇတိ၊ အဂါရသ္မာ အနဂါရိယံ ပဗ္ဗဇိတော သမာနော အာတပ္ပမန္ဓာယ ပဓာနမန္ဓာယ အနုယောဂမန္ဓာယ အပ္ပမာဒမန္ဓာယ သမ္မာမနသိကာရမန္ဓာယ တထာရူပံ စေတောသမာဓိံ ဖုသတိ၊ ယထာသမာဟိတေ စိတ္တေ သညုပ္ပါဒိ အနုဿရတိ၊ တတော ပရံ နာနုဿရတိ။ သော ဝေမာဟ “အဓိစ္စသမုပ္ပန္နော အတ္တာ စ လောကော စ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ အဟံ ဟိ ပုဗ္ဗေ နာဟောသိံ၊ သောမိ ဧတရဟိ အဟုတွာ သန္တတာယ ပရိဏတော”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ပဌမံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၁ = ၁၇)

၆၉။ ဒုတိယေ စ ဘောဇ္ဇော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကစ္စော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ တက္ကိ ဟောတိ ဝိမံသိ၊ သော တက္ကပရိယာဟတံ ဝိမံသာနစရိတံ သယံပဋိဘာနံ ဝေမာဟ “အဓိစ္စသမုပ္ပန္နော အတ္တာ စ လောကော စ”တိ။ ဣဒံ ဘိက္ခဝေ ဒုတိယံ ဌာနံ၊ ယံ အာဂမ္မ ယံ အာရဗ္ဗ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ။ (၂ = ၁၈)

၇၀။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ ဒွိဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ယေ ဟိ ဧကစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ ဒွိဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ဧတေသံ ဝါ အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။ပ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

၇၁။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ပုဗ္ဗန္တနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ

အဋ္ဌာရသဟိ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ မြာဟ္မဏာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ပုဗ္ဗန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တမာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ အဋ္ဌာရသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ဧတေသံ ဝါ အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။

၇၂။ တယိဒံ ဘိက္ခဝေ တထာဂတော ပဇာနာတိ “ဣမေ ဒိဋ္ဌိဋ္ဌာနာ ဧဝံဂဟိတာ ဧဝံပရာမဋ္ဌာ ဧဝံဂတိကာ ဘဝန္တိ ဧဝံအဘိသမ္မရာယာ”တိ၊ တဉ္စ တထာဂတော ပဇာနာတိ၊ တတော စ ဥတ္တရိတရံ ပဇာနာတိ၊ တဉ္စ ပဇာနနံ န ပရာမသတိ၊ အပရာမသတော စဿ ပစ္စတ္တဉ္ဇေဝ နိဗ္ဗုတိ ဝိဒိတာ၊ ဝေဒနာနံ သမုဒယဉ္စ အတ္တင်္ဂမဉ္စ အဿာဒဉ္စ အာဒိနဝဉ္စ နိဿရဏဉ္စ ယထာဘူတံ ဝိဒိတွာ အနုပါဒါဝိမုတ္တော ဘိက္ခဝေ တထာဂတော။

၇၃။ ဣမေ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ ဓမ္မာ ဂန္တိရာ ဒုဒ္ဓသာ ဒုရနဗောဓာ သန္တာ ပဏီတာ အတက္ကာဝစရာ နိပုဏာ ပဏ္ဍိတဝေဒနိယာ၊ ယေ တထာဂတော သယံ အဘိညာ သန္တိကတွာ ပဝေဒေတိ၊ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူတံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

ဒုတိယဘာဏဝါရော။

အပရန္တကပ္ပိက

၇၄။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏမြာဟ္မဏာ အပရန္တကပ္ပိကာ အပရန္တာနု- ဒိဋ္ဌိနော အပရန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ စတုစက္ကာရိသာယ ဝတ္ထုဟိ။ တေ စ ဘောန္တော သမဏမြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ အပရန္တကပ္ပိကာ အပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော အပရန္တံ အာရဗ္ဗ အနေက- ဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ စတုစက္ကာရိသာယ ဝတ္ထုဟိ။

သညီဝါဒ

၇၅။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏမြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာသာတနိကာ သညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာသာတနံ သညီ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ သောဠသဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၁-စတုစက္ကာရိသာယ (သျှာ၊ကံ)

တေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂဗ္ဗ ကိမာရဗ္ဗ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ သညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ သညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ သောဠသဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၇၆။ ရူပိ အတ္တာ ဟောတိ အရောဂေါ ပရံ မရဏာ၊ သညိတိ နံ ပညပေန္တိ။ အရူပိ အတ္တာ ဟောတိ အရောဂေါ ပရံ မရဏာ၊ သညိတိ နံ ပညပေန္တိ။ ရူပိ စ အရူပိ စ အတ္တာ ဟောတိ။ပ။ နေဝရူပိ နာရူပိ အတ္တာ ဟောတိ။ အန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ။ အနန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ။ အန္တဝါ စ အနန္တဝါ စ အတ္တာ ဟောတိ။ နေဝန္တဝါ နာနန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ။ ဧကတ္တသညိ အတ္တာ ဟောတိ။ နာနတ္တသညိ အတ္တာ ဟောတိ။ ပရိတ္တသညိ အတ္တာ ဟောတိ။ အပ္ပမာဏသညိ အတ္တာ ဟောတိ။ ဧကန္တသုဒ္ဓိ အတ္တာ ဟောတိ။ ဧကန္တဒုက္ခိ အတ္တာ ဟောတိ။ သုဒုက္ခိ အတ္တာ ဟောတိ။ အဒုက္ခမသုဒ္ဓိ အတ္တာ ဟောတိ အရောဂေါ ပရံ မရဏာ၊ သညိတိ နံ ပညပေန္တိ။ (၁၆ = ၃၄)

၇၇။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ သညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ သညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ သောဠသဟိ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ဧကစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ သညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ သညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ သောဠသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ဧတေသံ ဝါ အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။ပ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျ။

အသညီဝါဒ

၇၈။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ အသညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ အသညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဠဟိ ဝတ္ထုဟိ။ တေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂဗ္ဗ ကိမာရဗ္ဗ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ အသညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ အသညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဠဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၇၉။ ရူပိ အတ္တာ ဟောတိ အရောဂေါ ပရံ မရဏာ၊ အသညိတိ နံ ပညပေန္တိ။ အရူပိ အတ္တာ ဟောတိ အရောဂေါ ပရံ မရဏာ၊ အသညိတိ နံ ပညပေန္တိ။ ရူပိ စ အရူပိ စ အတ္တာ ဟောတိ။ပ။ နေဝရူပိ နာရူပိ အတ္တာ ဟောတိ။ အန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ။ အနန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ။ အန္တဝါ စ အနန္တဝါ စ အတ္တာ ဟောတိ။ နေဝန္တဝါ နာနန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ အရောဂေါ ပရံ မရဏာ၊ အသညိတိ နံ ပညပေန္တိ။ (၈ = ၂၄ = ၄၂)

၈၀။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ အသညိဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ အသညိ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ အသညိဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ အသညိ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ဧတေသံ ဝါ အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။ပ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစုံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

နေဝသညိနာသညိဝါဒ

၈၁။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ နေဝသညိနာသညိဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ နေဝသညိနာသညိ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ နေဝသညိနာသညိဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ နေဝသညိနာသညိ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၈၂။ ရူပိ အတ္တာ ဟောတိ အရောဂေါ ပရံ မရဏာ၊ နေဝသညိနာသညိတိ နံ ပညပေန္တိ။ အရူပိ အတ္တာ ဟောတိ။ပ။ ရူပိ စ အရူပိ စ အတ္တာ ဟောတိ။ နေဝရူပိ နာရူပိ အတ္တာ ဟောတိ။ အန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ။ အနန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ။ အန္တဝါ စ အနန္တဝါ စ အတ္တာ ဟောတိ။ နေဝန္တဝါ နာနန္တဝါ အတ္တာ ဟောတိ အရောဂေါ ပရံ မရဏာ၊ နေဝသညိနာသညိတိ နံ ပညပေန္တိ။ (၈ = ၃၂ = ၅၀)

၈၃။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ နေဝသညိနာသညိဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ နေဝသညိနာသညိ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ နေဝသညိနာသညိဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ နေဝသညိနာသညိ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ။ပ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစုံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

ဥစ္ဆေဒဝါဒ

၈၄။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥစ္ဆေဒဝါဒါ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ သတ္တဟိ ဝတ္ထုဟိ။ တေ စ

သုတ္တ]

အပရန္တကပ္ပိက ဥစ္ဆေဒဝါဒ

၃၁

ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရန္တ ဥစ္ဆေဒဝါဒါ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ သတ္တဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၈၅။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကစ္စော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ ဧဝံစါဒိ ဟောတိ ဧဝံဒိဋ္ဌိံ “ယတော ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ရူပိ စာတုမဟာ- ဘူတိကော မာတာပေတ္တိကသမ္ဘဝေါ ကာယဿ ဘေဒါ ဥစ္ဆိဇ္ဇတိ ဝိနဿတိ၊ န ဟောတိ ပရံ မရဏာ၊ ဣတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ သမ္မာ သမုစ္ဆိန္တော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ။ (၁ = ၃၃ = ၅၁)

၈၆။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဧသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဣတ္တာဝတာ သမ္မာ သမုစ္ဆိန္တော ဟောတိ။ အတ္ထိ ခေါ ဘော အညော အတ္တာ ဒိဗ္ဗော ရူပိ ကာမာဝစရော ကဗဠိကာရာဟာရဘက္ခော၊ တံ တံ န ဇာနာသိ န ပဿသိ၊ တမဟံ ဇာနာမိ ပဿာမိ၊ သော ခေါ ဘော အတ္တာ ယတော ကာယဿ ဘေဒါ ဥစ္ဆိဇ္ဇတိ ဝိနဿတိ၊ န ဟောတိ ပရံ မရဏာ၊ ဣတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ သမ္မာ သမုစ္ဆိန္တော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ။ (၂ = ၃၄ = ၅၂)

၈၇။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဧသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဣတ္တာဝတာ သမ္မာ သမုစ္ဆိန္တော ဟောတိ။ အတ္ထိ ခေါ ဘော အညော အတ္တာ ဒိဗ္ဗော ရူပိ မနောမယော သဗ္ဗင်္ဂပစ္စင်္ဂိ အဟိနိန္ဒိယော၊ တံ တံ န ဇာနာသိ န ပဿသိ၊ တမဟံ ဇာနာမိ ပဿာမိ၊ သော ခေါ ဘော အတ္တာ ယတော ကာယဿ ဘေဒါ ဥစ္ဆိဇ္ဇတိ ဝိနဿတိ၊ န ဟောတိ ပရံ မရဏာ၊ ဣတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ သမ္မာ သမုစ္ဆိန္တော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ။ (၃ = ၃၅ = ၅၃)

၈၈။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဧသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ

ဧတ္တာဝတာ သမ္မာ သမုန္တိန္ဒော ဟောတိ။ အတ္ထိ ခေါ ဘော အညော အတ္တာ သဗ္ဗသော ရူပသညာနံ သမတိက္ကမာ ပဋိသသညာနံ အတ္ထင်္ဂမာ နာနတ္ထသညာနံ အမနသိကာရာ ‘အနန္တော အာကာသော’တိ အာကာသာ- နဉ္ဇာယတနူပဂေါ။ တံ တံ န ဇာနာသိ န ပဿသိ၊ တမဟံ ဇာနာမိ ပဿာမိ၊ သော ခေါ ဘော အတ္တာ ယတော ကာယဿ ဘောဒါ ဥန္တိဇ္ဇတိ ဝိနဿတိ၊ န ဟောတိ ပရံ မရဏာ၊ ဧတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ သမ္မာ သမုန္တိန္ဒော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ။ (၄ = ၃၆ = ၅၄)

၈၉။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဒေသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဧတ္တာဝတာ သမ္မာ သမုန္တိန္ဒော ဟောတိ။ အတ္ထိ ခေါ ဘော အညော အတ္တာ သဗ္ဗသော အာကာသာနဉ္ဇာယတနံ သမတိက္ကမ္မ ‘အနန္တံ ဝိညာဏ’န္တိ ဝိညာဏဉ္ဇာယတနူပဂေါ။ တံ တံ န ဇာနာသိ န ပဿသိ၊ တမဟံ ဇာနာမိ ပဿာမိ၊ သော ခေါ ဘော အတ္တာ ယတော ကာယဿ ဘောဒါ ဥန္တိဇ္ဇတိ ဝိနဿတိ၊ န ဟောတိ ပရံ မရဏာ၊ ဧတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ သမ္မာ သမုန္တိန္ဒော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ။ (၅ = ၃၇ = ၅၅)

၉၀။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဒေသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဧတ္တာဝတာ သမ္မာ သမုန္တိန္ဒော ဟောတိ။ အတ္ထိ ခေါ ဘော အညော အတ္တာ သဗ္ဗသော ဝိညာဏဉ္ဇာယတနံ သမတိက္ကမ္မ ‘နတ္ထိ ကိဉ္စိ’တိ အာကိဉ္ဇညာ- ယတနူပဂေါ။ တံ တံ န ဇာနာသိ န ပဿသိ၊ တမဟံ ဇာနာမိ ပဿာမိ၊ သော ခေါ ဘော အတ္တာ ယတော ကာယဿ ဘောဒါ ဥန္တိဇ္ဇတိ ဝိနဿတိ၊ န ဟောတိ ပရံ မရဏာ၊ ဧတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ သမ္မာ သမုန္တိန္ဒော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ။ (၆ = ၃၈ = ၅၆)

၉၁။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဒေသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဧတ္တာဝတာ သမ္မာ သမုန္တိန္ဒော ဟောတိ။ အတ္ထိ ခေါ ဘော အညော

အတ္တာ သဗ္ဗသော အာကိဉ္ဇညာယတနံ သမတိက္ကမ္မ ‘သန္တမေတံ ပဏီတမေတ’န္တိ နေဝသညာနာသညာယတနူပဂေါ။ တံ တံ န ဇာနာသိ န ပဿသိ၊ တမဟံ ဇာနာမိ ပဿာမိ၊ သော ခေါ ဘော အတ္တာ ယတော ကာယဿ ဘေဒါ ဥစ္ဆိဇ္ဇတိ ဝိနဿတိ၊ န ဟောတိ ပရံ မရဏာ၊ ဧတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ သမ္မာ သမုတ္တိန္နော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ။ (၇ = ၃၉ = ၅၇)

၉၂။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥစ္ဆေဒဝါဒါ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ သတ္တဟိ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ဥစ္ဆေဒဝါဒါ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ သတ္တဟိ ဝတ္ထုဟိ။ပ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒ

၉၃။ သန္တိ ဘိက္ခဝေ ဧကေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒါ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပညပေန္တိ ပဉ္စဟိ ဝတ္ထုဟိ။ တေ စ ဘောန္တော သမဏဗြာဟ္မဏာ ကိမာဂမ္မ ကိမာရဗ္ဗ ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒါ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပညပေန္တိ ပဉ္စဟိ ဝတ္ထုဟိ။

၉၄။ ဣဓ ဘိက္ခဝေ ဧကေသော သမဏော ဝါ ဗြာဟ္မဏော ဝါ ဧဝံဝါဒီ ဟောတိ ဧဝံဒိဋ္ဌိ “ယတော ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ပဉ္စဟိ ကာမဂုဏေဟိ သမပ္ပိတော သမဂီဘူတော ပရိစာရေတိ၊ ဧတ္တာဝတာ ခေါဘော အယံ အတ္တာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပတ္တော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပညပေန္တိ။ (၁ = ၄၀ = ၅၀)

၉၅။ တမညော ဧဝမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဒေသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဧတ္တာဝတာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပတ္တော ဟောတိ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ ကာမာ ဟိ ဘော အနိစ္စာ ဒုက္ခာ ဝိပရိဏာမဓမ္မာ၊ တေသံ ဝိပရိဏာမညထာဘာဝါ ဥပ္ပဇ္ဇန္တိ သောကပရိဒေဝဒုက္ခဒေါမနသုပါယာသာ။ ယတော ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဝိဝိဇ္ဇေဝ ကာမေဟိ ဝိဝိဇ္ဇ အကုသလေဟိ ဓမ္မေဟိ သဝိတက္ကံ သဝိစာရံ ဝိဝေကဇံ ဝိတိသုခံ ပဌမံ ဖျာနံ ဥပသမ္ပဇ္ဇ ဝိဟရတိ၊ ဧတ္တာဝတာ ခေါ ဘော

အယံ အတ္တာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာန် ပတ္တော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာန် ပညပေန္တိ။ (၂ = ၄၁ = ၅၉)

၉၆။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဒေသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဣတ္တာဝတာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာန် ပတ္တော ဟောတိ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ ယဒေဝ တတ္ထ ဝိတက္ကိတံ ဝိစာရိတံ၊ ဧတေနတံ ဩဋ္ဌာရိကံ အက္ခာယတိ။ ယတော ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဝိတက္ကဝိစာရာနံ ဝုပသမာ အဇ္ဈတ္တံ သမ္ပသာဒနံ စေတသော ဧကောဒိဘာဝံ အဝိတက္ကံ အဝိစာရံ သမာဓိဇံ ဝီတိသုခံ ဒုတိယံ ဈာန် ဥပသမ္ပဇ္ဇ ဝိဟရတိ၊ ဣတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မ- နိဗ္ဗာန် ပတ္တော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မ- နိဗ္ဗာန် ပညပေန္တိ။ (၃ = ၄၂ = ၆၀)

၉၇။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဒေသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဣတ္တာဝတာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာန် ပတ္တော ဟောတိ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ ယဒေဝ တတ္ထ ဝီတိဂတံ စေတသော ဥပ္ပိလာဝိတက္ကံ၊ ဧတေနတံ ဩဋ္ဌာရိကံ အက္ခာယတိ။ ယတော ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဝီတိယာ စ ဝိရာဂါ ဥပေက္ခကော စ ဝိဟရတိ၊ သတော စ သမ္ပဇာနော၊ သုခဉ္စ ကာယေန ပဂ္ဂိသံဝေဒေတိ၊ ယံ တံ အရိယာ အာစိက္ခန္တိ ‘ဥပေက္ခကော သတိမာ သုခဝိဟာရိ’တိ၊ တတိယံ ဈာန် ဥပသမ္ပဇ္ဇ ဝိဟရတိ၊ ဣတ္တာဝတာ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မ- နိဗ္ဗာန် ပတ္တော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မ- နိဗ္ဗာန် ပညပေန္တိ။ (၄ = ၄၃ = ၆၁)

၉၈။ တမညော ဝေမာဟ “အတ္ထိ ခေါ ဘော ဒေသော အတ္တာ၊ ယံ တံ ဝဒေသိ၊ နေသော နတ္ထိတိ ဝဒါမိ၊ နော စ ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ ဣတ္တာဝတာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာန် ပတ္တော ဟောတိ၊ တံ ကိဿ ဟေတု၊ ယဒေဝ တတ္ထ သုခမိတိ စေတသော အာဘောဂေါ၊ ဧတေနတံ ဩဋ္ဌာရိကံ အက္ခာယတိ။ ယတော ခေါ ဘော အယံ အတ္တာ သုခဿ စ ပဟာနာ ဒုက္ခဿ စ ပဟာနာ ပုဗ္ဗေဝ သောမနဿဒေါမနဿာနံ အတ္တင်္ဂမာ အဒုက္ခမသုခံ ဥပေက္ခာသတိပါရိသုဒ္ဓိံ စတုတ္ထံ ဈာန် ဥပသမ္ပဇ္ဇ ဝိဟရတိ၊ ဣတ္တာဝတာ ခေါ သော အယံ အတ္တာ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာန် ပတ္တော ဟောတိ”တိ။ ဣတ္ထေကေ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာန် ပညပေန္တိ။ (၅ = ၄၄ = ၆၂)

၉၉။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒါ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပညပေန္တိ ပဉ္စဟိ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒါ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပညပေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ ပဉ္စဟိ ဝတ္ထုဟိ။ပ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

၁၀၀။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အပရန္တကပ္ပိကာ အပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော အပရန္တံ အာရပ္ပ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ စတုစက္ကာရိသာယ ဝတ္ထုဟိ။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ အပရန္တကပ္ပိကာ အပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော အပရန္တံ အာရပ္ပ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ စတုစက္ကာရိသာယ ဝတ္ထုဟိ။ပ။ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျံ။

၁၀၁။ ဣမေဟိ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ စ အပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တာ-ပရန္တံ အာရပ္ပ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ ဒွါသဋ္ဌိယာ ဝတ္ထုဟိ။

၁၀၂။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ဝါ အပရန္တကပ္ပိကာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တကပ္ပိကာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တာပရန္တံ အာရပ္ပ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ ဒွါသဋ္ဌိယာ ဝတ္ထုဟိ၊ ဧတေသံ ဝါ အညတရေန၊ နတ္ထိ ဣတော ဗဟိဒ္ဓါ။

၁၀၃။ တယိဒိံ ဘိက္ခဝေ တထာဂတော ပဇာနာတိ “ဣမေ ဒိဋ္ဌိဋ္ဌာနာ ဧဝံဂဟိတာ ဧဝံပရာမဋ္ဌာ ဧဝံဂတိကာ ဘဝန္တိ ဧဝံအဘိသမ္မရာယာ”တိ၊ တဉ္စ တထာဂတော ပဇာနာတိ၊ တတော စ ဥတ္တရိတရံ ပဇာနာတိ၊ တဉ္စ ပဇာနနံ န ပရာမသတိ၊ အပရာမသတော စဿ ပစ္စတ္တညေဝ နိဗ္ဗုတိ ဝိဒိတာ။ ဝေဒနာနံ သမုဒယဉ္စ အတ္တင်္ဂမဉ္စ အဿာဒဉ္စ အာဒိနဝဉ္စ နိဿရဏဉ္စ ယထာဘူတံ ဝိဒိတွာ အနုပါဒါဝိမုတ္တော ဘိက္ခဝေ တထာဂတော။

၁၀၄။ ဣမေ ခေါ တေ ဘိက္ခဝေ ဓမ္မာ ဂန္တိရာ ဒုဒ္ဒသာ ဒုရနုဗောဓာ သန္တာ ပဏီတာ အတက္ကာဝစရာ နိပုဏာ ပဏ္ဍိတဝေဒနီယာ၊ ယေ တထာဂတော သယံ အဘိညာ သန္တိကတွာ ပဝေဒေတိ၊ ယေဟိ တထာဂတဿ ယထာဘူစံ ဝဏ္ဏံ သမ္မာ ဝဒမာနာ ဝဒေယျ။

ပရိတဿိတဝိပုဗ္ဗန္တိတဝါရ

၁၀၅။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတဿိတဝိပုဗ္ဗန္တိတမေဝ။

၁၀၆။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတဿိတဝိပုဗ္ဗန္တိတမေဝ။

၁၀၇။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတဿိတဝိပုဗ္ဗန္တိတမေဝ။

၁၀၈။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စံ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတဿိတဝိပုဗ္ဗန္တိတမေဝ။

၁၀၉။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္တိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္တိ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ ဒွိဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတဿိတဝိပုဗ္ဗန္တိတမေဝ။

၁၁၀။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ပုဗ္ဗန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တံ အာရဗ္ဘ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝေဒန္တိ

အဋ္ဌာရသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတသိတဝိပုဋ္ဌိတမေဝ။

၁၁၁။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ သညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ သညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ သောဠသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတသိတဝိပုဋ္ဌိတမေဝ။

၁၁၂။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ အသညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ အသညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတသိတဝိပုဋ္ဌိတမေဝ။

၁၁၃။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ နေဝသညီနာသညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ နေဝသညီနာသညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတသိတဝိပုဋ္ဌိတမေဝ။

၁၁၄။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓေဒဝါဒါ သတော သတ္တဿ ဥဒ္ဓေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ သတ္တဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတသိတဝိပုဋ္ဌိတမေဝ။

၁၁၅။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒါ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပညပေန္တိ ပဉ္စဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတသိတဝိပုဋ္ဌိတမေဝ။

၁၁၆။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အပရန္တကပ္ပိကာ အပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော အပရန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ စတုစက္ကာရိသာယ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတသိတဝိပုဋ္ဌိတမေဝ။

၁၁၇။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ စ အပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တာပရန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ ဒွါသဋ္ဌိယာ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ တေသံ ဘဝတံ သမဏဗြာဟ္မဏာနံ အဇာနတံ အပဿတံ ဝေဒယိတံ တဏှာဂတာနံ ပရိတဿိတဝိပုန္နိတမေဝ။

ဇဿပစ္စယာဝါရ

၁၁၈။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဇဿပစ္စယာ။

၁၁၉။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဇဿပစ္စယာ။

၁၂၀။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တိ လောကဿ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဇဿပစ္စယာ။

၁၂၁။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စံ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဇဿပစ္စယာ။

၁၂၂။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ ဒွိဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဇဿပစ္စယာ။

၁၂၃။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ပုဗ္ဗန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ အဋ္ဌာရသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဇဿပစ္စယာ။

၁၂၄။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ သညိဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ သညိံ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ သောဋ္ဌသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဇဿပစ္စယာ။

သုတ္တံ

နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိဝါရ

၃၉

၁၂၅။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ အသညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ အသညီ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဖဿပစ္စယာ။

၁၂၆။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ နေဝသညီနာသညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ နေဝသညီနာသညီ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဖဿပစ္စယာ။

၁၂၇။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓေဒဝါဒါ သတော သတ္တဿ ဥဒ္ဓေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘဝံ ပညပေန္တိ သတ္တဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဖဿပစ္စယာ။

၁၂၈။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒါ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပညပေန္တိ ပဉ္စဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဖဿပစ္စယာ။

၁၂၉။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အပရန္တကပ္ပိကာ အပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော အပရန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝေဒန္တိ စတုစက္ကာရိသာယ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဖဿပစ္စယာ။

၁၃၀။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ စ အပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တာ-ပရန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝေဒန္တိ ဒွါသဋ္ဌိယာ ဝတ္ထုဟိ၊ တဒပိ ဖဿပစ္စယာ။

နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိဝါရ

၁၃၁။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၃၂။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ ဧကစ္စံ သဿတံ ဧကစ္စံ အသဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတူဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၃၃။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ အန္တာနန္တံ လောကဿ ပညပေန္တိ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၃၄။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာဝိက္ခေပိကာ တတ္ထ တတ္ထ ပဉ္စံ ပုဋ္ဌာ သမာနာ ဝါစာဝိက္ခေပံ အာပဇ္ဇန္တိ အမရာဝိက္ခေပံ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၃၅။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္တိကာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္တံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ ဒ္ဓိဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၃၆။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ပုဗ္ဗန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တံ အာရပ္ပ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ အဋ္ဌာရသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၃၇။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ သညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ သညီ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ သောဋ္ဌသဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၃၈။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ အသညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ အသညီ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၃၉။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာဃာတနိကာ နေဝသညီနာသညီဝါဒါ ဥဒ္ဓမာဃာတနံ နေဝသညီနာသညီ အတ္တာနံ ပညပေန္တိ အဋ္ဌဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၄၀။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥစ္ဆေဒဝါဒါ သတော သတ္တဿ ဥစ္ဆေဒံ ဝိနာသံ ဝိဘာဝံ ပညပေန္တိ သတ္တဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၄၁။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒါ သတော သတ္တဿ ပရမဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနံ ပညပေန္တိ ပဉ္စဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၄၂။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အပရန္တကပ္ပိကာ အပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော အပရန္တံ အာရပ္ပ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ စတုစတ္တာရိသာယ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

၁၄၃။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ စ အပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တာပရန္တံ အာရပ္ပ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ ဒွါသဋ္ဌိယာ ဝတ္ထုဟိ၊ တေ ဝတ အညတြ ဖဿာ ပဋိသံဝေဒိဿန္တိတိ နေတံ ဌာနံ ဝိဇ္ဇတိ။

ဒိဋ္ဌိဂတိကာဓိဋ္ဌာနဝနုကထာ

၁၄၄။ တတြ ဘိက္ခဝေ ယေ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ သဿတဝါဒါ သဿတံ အတ္တာနဉ္စ လောကဉ္စ ပညပေန္တိ စတုဟိ ဝတ္ထုဟိ၊ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဧကစ္စသဿတိကာ ဧကစ္စအသဿတိကာ။ပ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အန္တာနန္တိကာ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အမရာ-ဝိက္ခေပိကာ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အဓိစ္စသမုပ္ပန္နိကာ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာသာတ-နိကာ သညီဝါဒါ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာသာတနိကာ အသညီဝါဒါ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥဒ္ဓမာသာတနိကာ နေဝသညီ-နာသညီဝါဒါ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဥစ္ဆေဒဝါဒါ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ဒိဋ္ဌဓမ္မနိဗ္ဗာနဝါဒါ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ အပရန္တကပ္ပိကာ။ ယေဝိ တေ သမဏဗြာဟ္မဏာ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ စ အပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တကပ္ပိကာ စ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တာပရန္တံ အာရပ္ပ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ ဒွါသဋ္ဌိယာ ဝတ္ထုဟိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဆဟိ ဖဿာယတနေဟိ ဖုဿ ဖုဿ ပဋိသံဝေဒေန္တိ၊ တေသံ ဝေဒနာပစ္စယာ တဏှာ၊ တဏှာပစ္စယာ ဥပါဒါနံ၊ ဥပါဒါနပစ္စယာ ဘဝေါ၊ ဘဝပစ္စယာ ဇာတိ၊ ဇာတိပစ္စယာ ဇရာမရဏံ သောကပရိဒေဝ-ဒုက္ခဒေါမနဿုပါယာသာ သမ္ဘဝန္တိ။

ဝိဝေဒနာ

၁၄၅။ ယတော ခေါ ဘိက္ခဝေ ဘိက္ခု ဆန္တံ ဖဿာယတနာနံ သမုဒယဉ္စ အတ္တင်္ဂမဉ္စ အဿာဒဉ္စ အာဒိနဝဉ္စ နိဿရဏဉ္စ ယထာဘူတံ ပဇာနာတိ၊ အယံ ဣမေဟိ သဗ္ဗေဟေဝ ဥတ္တရိတရံ ပဇာနာတိ။

၁၄၆။ ယေ ဟိ ကေစိ ဘိက္ခဝေ သမဏာ ဝါ မြာဟ္မဏာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ဝါ အပရန္တကပ္ပိကာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တကပ္ပိကာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တာပရန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ ဒွါသဋ္ဌိယာ ဝတ္ထုဟိ အန္တောဇာလိကတာ ဣတ္ထ သိတာဝ ဥမ္မုဇ္ဇမာနာ ဥမ္မုဇ္ဇန္တိ၊ ဣတ္ထ ပရိယာပန္နာ အန္တောဇာလိကတာဝ ဥမ္မုဇ္ဇမာနာ ဥမ္မုဇ္ဇန္တိ။

သေယျထာပိ ဘိက္ခဝေ ဒက္ခော ကေဝဇ္ဇော ဝါ ကေဝဇ္ဇန္တေဝါသီ ဝါ သုခုမန္တိကေန ဇာလေန ပရိတ္တံ ဥဒကဒဟံ ဩတ္တရေယျ၊ တဿ ဝေမဿ “ယေ ခေါ ကေစိ ဣမသ္မိံ ဥဒကဒဟေ ဩဋ္ဌာရိကာ ပါဏာ၊ သဗ္ဗေ တေ အန္တောဇာလိကတာ ဣတ္ထ သိတာဝ ဥမ္မုဇ္ဇမာနာ ဥမ္မုဇ္ဇန္တိ၊ ဣတ္ထ ပရိယာပန္နာ အန္တောဇာလိကတာဝ ဥမ္မုဇ္ဇမာနာ ဥမ္မုဇ္ဇန္တိ”တိ၊ ဝေမေဝ ခေါ ဘိက္ခဝေ ယေ ဟိ ကေစိ သမဏာ ဝါ မြာဟ္မဏာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တကပ္ပိကာ ဝါ အပရန္တကပ္ပိကာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တကပ္ပိကာ ဝါ ပုဗ္ဗန္တာပရန္တာနုဒိဋ္ဌိနော ပုဗ္ဗန္တာပရန္တံ အာရဗ္ဗ အနေကဝိဟိတာနိ အဓိမုတ္တိပဒါနိ အဘိဝဒန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဣမေဟေဝ ဒွါသဋ္ဌိယာ ဝတ္ထုဟိ အန္တောဇာလိကတာ ဣတ္ထ သိတာဝ ဥမ္မုဇ္ဇမာနာ ဥမ္မုဇ္ဇန္တိ၊ ဣတ္ထ ပရိယာပန္နာ အန္တောဇာလိကတာဝ ဥမ္မုဇ္ဇမာနာ ဥမ္မုဇ္ဇန္တိ။

၁၄၇။ ဥစ္ဆိန္နဘဝနေတ္ထိကော ဘိက္ခဝေ တထာဂတဿ ကာယော တိဋ္ဌတိ၊ ယာဝဿ ကာယော ဌဿတိ၊ တာဝ နံ ဒက္ခန္တိ ဒေဝမနုဿာ၊ ကာယဿ ဘေဒါ ဥဒ္ဓံ ဇီဝိတပရိယာဒါနာ န နံ ဒက္ခန္တိ ဒေဝမနုဿာ။

သေယျထာပိ ဘိက္ခဝေ အမ္ပပိဏ္ဍိယာ ဝဏ္ဏုန္တိန္ဒာယ ယာနိ ကာနိစိ အမ္မာနိ ဝဏ္ဏပဋိဗန္ဓာနိ၊ သဗ္ဗာနိ တာနိ တဒန္တယာနိ ဘဝန္တိ၊ ဝေမေဝ ခေါ ဘိက္ခဝေ ဥစ္ဆိန္နဘဝနေတ္ထိကော တထာဂတဿ ကာယော တိဋ္ဌတိ၊ ယာဝဿ ကာယော ဌဿတိ၊ တာဝ နံ ဒက္ခန္တိ ဒေဝမနုဿာ၊ ကာယဿ ဘေဒါ ဥဒ္ဓံ ဇီဝိတပရိယာဒါနာ န နံ ဒက္ခန္တိ ဒေဝမနုဿာတိ။

၁-ဥဒကရဟင် (သီ၊ သျ၊ ဣ) ၂-ဝဏ္ဏပဋိဗန္ဓာနိ (သီ၊ ဣ)၊ ဝဏ္ဏပဋိဗန္ဓာနိ (က)

သုတ္တံ]

ဝိဇ္ဇာနိကာယ

၄၃

၁၄၈။ ဧဝံ ဝုတ္တေ အာယသ္မာ အာနန္ဒော ဘဂဝန္တိ တေဒဝေါစ “အတ္ထရိယံ ဘန္တေ၊ အပ္ပုတံ ဘန္တေ၊ ကောနာမော အယံ ဘန္တေ ဓမ္မပရိယာယော”တိ။ တသ္မာတိဟ တံ အာနန္ဒ ဣမံ ဓမ္မပရိယာယံ အတ္ထဇာလန္တိပိ နံ ဓာရေဟိ၊ ဓမ္မဇာလန္တိပိ နံ ဓာရေဟိ၊ ဗြဟ္မဇာလန္တိပိ နံ ဓာရေဟိ၊ ဒိဋ္ဌိဇာလန္တိပိ နံ ဓာရေဟိ၊ အနုတ္တရော သင်္ဂါမဝိဇယောတိပိ နံ ဓာရေဟိတိ၊ ဣဒမဝေါစ ဘဂဝါ။

၁၄၉။ အတ္တမနာ တေ ဘိက္ခု။ ဘဂဝတော ဘာသိတံ အဘိနန္ဒန္တိ၊ ဣမသ္မိံ စ ပန ဝေယျာကရဏသ္မိံ ဘညမာနေ ဒသသဟသီ လောကဓာတု အကမ္ပိတ္တာတိ။

ဗြဟ္မဇာလသုတ္တံ နိဋ္ဌိတံ ပဌမံ။